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PLE CORPORATIU ACTA NÚM. 7

Vila d’Argentona, comarca del Maresme, 13 de juny de 2022, es reuneixen al Saló de 
Sessions de l’edifici noble de les Cases Consistorials per tal de celebrar sessió ordinària, 
en primera convocatòria, del Ple Corporatiu els següents membres del mateix, assistits 
per la secretària de l’Ajuntament que certifica:

Alcaldessa-Presidenta.- Georgina Sabadell Simó 

Regidors assistents.- Joan Maria Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernandez, Àngel Puig Boltà, Pere Móra Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura 
Gállego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas 
Oliveras, Joan Martin Garachana, Susana Andrea López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas (s’incorpora a la sessió en el punt 3.2 de l’ordre 
del dia) i Juan Francisco Fragoso Escribano

Secretària.- Míriam Tenas i Camps

Quan són les 18:32 hores i existint el quòrum de constitució que estableix l’article 90.1) 
del Reglament d’Organització, funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, d’ordre 
de la Presidència comença la sessió sota el següent ordre del dia:

Sra. alcaldessa.- Bona tarda. La regidora Maynou ha dit que arribarà una mica més tard i 
de moment no tenim tampoc el regidor Collet. En junta de portaveus hem acordat fer 
una lectura d’una declaració institucional referida al dia mundial de presa de consciència 
de l’abús i maltractament de la vellesa, que serà el dimecres dia 15. Farem una lectura en 
nom de tots els regidors i regidores. 

El dia mundial de presa de consciència de l’abús i maltractament a la vellesa és una 
efemèride emblemàtica, que convida a la societat en general a respectar i fer valer els 
drets que tenen totes les persones grans a gaudir d’una vida de qualitat, on l’abús, el 
maltractament i l’abandó no siguin permesos ni acceptats a cap país del món. Volem 
aprofitar aquest esdeveniment per reivindicar i al temps conscienciar que hem de 
construir una societat respectuosa i amigable amb les persones grans, amb l’objectiu que 
tota la ciutadania reflexioni i prengui accions, també hem de construir millors pràctiques 
per aconseguir un envelliment millor. L’esperança de vida i l’envelliment són reptes i són 
inversions en persones que no s’han de veure com a costos. Les persones grans 
mereixen respecte, consideració, gratitud i afecte, facilitant aquest envelliment carregat 
de professionalitat i humanisme, ja que gràcies a elles, ens han facilitat la vida a 
generacions posteriors amb la seva experiència, esforç i treball. Els que formem part 
d’aquest part d’aquest Plenari ens agradaria conscienciar a tota la societat que aprofiti 
aquesta commemoració per emprendre alguna iniciativa cap al bon tracte, valorant i 
compartint amb aquelles persones més properes i que ja tenen una edat avançada, per 
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aportar-los el que per a ells és més important en aquesta etapa de les seves vides, l’amor, 
la comprensió i la tolerància dels seus éssers estimats. 

En aquest sentit, l’Ajuntament d’Argentona s’adhereix a aquesta efemèride il·luminant de 
color verd, que és el color que representa aquest dia mundial, de color verd, alguns 
edificis emblemàtics del municipi. Farem una petita comunicació també a través del web 
municipal també per prendre consciència d’aquest dia. 

En aquest moment s’incorpora a la sessió el Sr. Xavier Collet

1. Acta anterior (núm. 6 de data 2 de maig de 2022)

L’acta anterior núm. 6 de data 2 de maig de 2022, s’aprova per unanimitat de tots els 
presents .

(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català i Juan Fco. Fragoso Escribano).

2. Part de control i fiscalització dels òrgans de govern 

2.1) Donar compte dels Decrets d’Alcaldia signats del dia 15 d’abril de 2022 al dia 25 
de maig de 2022

Van quedar-ne assabentats.

2.2) Donar compte dels acords de la Junta de Govern Local (núm. 7 de data 14 
d’abril de 2022, núm. 8 de data 28 d’abril de 2022 i núm. 9 de data 12 de maig de 
2022)

Van quedar-ne assabentats.

2.3) Donar compte expressa dels Decrets d’Alcaldia que així ho requereixen

“De conformitat amb allò previst a la legalitat vigent, dec donar compte al Ple Corporatiu 
dels següents Decrets d’Alcaldia:

Decret núm. 692 de data 26 d’abril de 2022, relatiu al procediment de taxació de costes 
que es segueix davant secció penal 9 de l’Audiència Provincial de Barcelona, relatives al 
procediment 75/17 (Sentència de l’Audiència Provincial de Barcelona 323/2021).
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Decret núm. 806 de data 10 de maig de 2022, relatiu al procediment ordinari núm. 
182/2022-A interposat per Clinical Nutrition, S.L., davant el Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 11 de Barcelona.

Decret núm. 817 de data 12 de maig de 2022, relatiu a la modificació de crèdits núm. 
3/2022 del pressupost de l’Ajuntament d'Argentona, exercici 2022, per un import total de 
129.224,73€.” 

Van quedar-ne assabentats.

2.4) Donar compte de l’informe de Tresoreria i Intervenció del compliment dels 
terminis de pagament 1er Trimestre de 2022

“”De conformitat amb allò previst a la legalitat vigent, s'ha de donar compte al Ple 
Corporatiu dels informes de tresoreria-intervenció referit al compliment de la Llei 
15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual 
s'estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i del 
període mig de pagaments en els terminis previstos en la normativa del RD 635/2014, 
modificat pel RD 1040/2017:

D’acord amb els informes d’intervenció i tresoreria de data 19 d’abril de 2022:

“INFORME DE TRESORERIA - INTERVENCIÓ
de compliment amb l’article 4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la 
Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials (Primer Trimestre 2022)

Expedient: 2022/1113

Antecedents

La Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la 
qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials, 
estableix, entre altres preceptes, que:

Article 3r. Es modifica la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic en 
el sentit de:

 Abonar el preu dins dels trenta dies següents a la data de l’expedició de les 
certificacions d’obres o dels documents corresponents que acreditin la realització 
total o parcial del contracte.

 S’afegeix una nova disposició transitòria vuitena on les administracions tenen 
l’obligació d’abonar el preu de les obligacions a què es refereix l’apartat 4 de 
l’article 200 dins del termini de trenta dies següents a la data de l’expedició de les 
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certificacions d’obra o dels corresponents documents que acreditin la realització 
total o parcial del contracte, a partir del 1 de gener de 2013.

Article 4t. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar 
trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta llei (...). 
Aquest informe s’ha de debatre en el ple de la corporació local, i s’ha de remetre, en tot 
cas als òrgans competents del Ministeri d’Economia i Hisenda i, en el seu respectiu àmbit 
territorial, als de les comunitats autònomes que, d’acord amb els seus estatuts 
d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la tutela financera de les entitats locals.

 “Articulo cuarto. Morosidad de las Administraciones Públicas
…………..
3. Los Tesoreros o, en su defecto, Interventores de las Corporaciones locales elaborarán 
trimestralmente un informe sobre el cumplimiento de los plazos previstos en esta Ley para el 
pago de las obligaciones de cada Entidad local, que incluirá necesariamente el número y 
cuantía global de las obligaciones pendientes en las que se esté incumpliendo el plazo.
4. Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, dicho 
informe deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio de Economía 
y Hacienda y, en su respectivo ámbito territorial, a los de las Comunidades Autónomas que, 
con arreglo a sus respectivos Estatutos de Autonomía, tengan atribuida la tutela financiera de 
las Entidades locales. Tales órganos podrán igualmente requerir la remisión de los citados 
informes.
5. La información así obtenida podrá ser utilizada por las Administraciones receptoras para la 
elaboración de un informe periódico y de carácter público sobre el cumplimiento de los plazos 
para el pago por parte de las Administraciones Públicas”.

Així mateix, la Llei 15/2010 en el seu article cinquè indica:

 “Articulo quinto. Registro de facturas en las Administraciones Públicas
……………………..
4. La Intervención u órgano de la Entidad local que tenga atribuida la función de contabilidad 
incorporará al informe trimestral al Pleno regulado en el artículo anterior, una relación de las 
facturas o documentos justificativos con respecto a los cuales hayan transcurrido más de tres 
meses desde su anotación en el citado registro y no se hayan tramitado los correspondientes 
expedientes de reconocimiento de la obligación o se haya justificado por el órgano gestor la 
ausencia de tramitación de los mismos…”

L’informe trimestral contemplarà la següent informació:

1. Pagaments realitzats en el trimestre
2. Interessos de demora pagats en el trimestre
3. Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del trimestre
4. Detall del període mitjà de pagament global a proveïdors.
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La Llei 3/2004, de 29 de desembre, estableix, entre altres preceptes, que l’interès de 
demora que haurà de pagar el deutor serà el que resulti del contracte, i en el seu 
defecte el tipus legal d’interès de demora. La Resolució de 30 de desembre de 2021 
de la Secretaria General del Tresor i Política Financera va fixar aquest tipus en el 
8% pel primer semestre del 2022.

Metodologia

El 25 de març de 2015 el Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques va emetre una 
nova “Guia per l’elaboració dels Informes Trimestrals de Morositat,” en la qual es 
modificava el format dels informes a presentar i del fitxer XML que es lliura a la 
plataforma de l’oficina virtual, a partir de l’exercici 2015.

El Servei d’Assistència a la Gestió Econòmica Local de Diputació de Barcelona al mes 
d’abril va elaborar una Guia amb les principals novetats per l’elaboració dels Informes 
Trimestrals de Morositat de l’exercici 2015 del MEH i l’adaptació del programa Sicalwin. 
El programa Sicalwin realitza un canvi en el càlcul de la data de venciment de les factures, 
la nova fórmula serà: Data d’entrada en el registre administratiu de factures o plataforma 
de facturació + Nº de dies per conformar factures ( termini legal 30 dies) + Nº de dies per 
pagar la factura des de la data conformitat ( termini legal 30 dies), és a dir, Data d’entrada 
en el registre administratiu de factures o plataforma facturació + 60 dies.
Per determinar si les factures s’han pagat dintre o fora del període legal de pagament es 
pren com a referència que si la Data de pagament – Data d’entrada registre administratiu 
és superior a 60 dies, es considera que la factura s’ha pagat fora de termini. I per altra 
banda si la Data de pagament – Data d’Entrada en el Registre administratiu és inferior a 
60 dies, es considera que la factura s’ha pagat dintre del termini legal.

INFORMO 

PRIMER. Les dades obtingudes es detallen de forma resumida a continuació:

1. Pagaments realitzats en el trimestre:

Ajuntament d’Argentona
Període mitjà de 
pagament (dies)

36,40

Nombre de pagaments 
dins el període legal de 
pagament i import

527
827.853,39 euros

Nombre de pagaments 
fora el període legal de 
pagament i import

104
121.767,23 euros

2. Interessos de demora pagats en el període:
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Ajuntament d’Argentona
Nombre de
 Pagaments

Import 
total

Despeses en béns corrents i 
serveis

0 0

Inversions reals 0 0
Altres despeses realitzades 
per operacions comercials

0 0

Sense desagregar 0 0
Total 0 0

3. Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del 
trimestre:

Ajuntament 
d’Argentona

Període mitjà del pendent de 
pagament (dies) 22,85

Factures pendents de pagament 
al final del trimestre dins el 
període legal i import

352
 558.754,70 euros

Factures pendents de pagament 
al final del trimestre fora del 
període legal i import

107
 64.092,66 euros

SEGON. Es dona trasllat perquè s’incorpori a l’ordre del dia de la propera sessió plenària”,

“INFORME DE TRESORERIA - INTERVENCIÓ
REAL DECRET 635/2014, de 25 de Juliol, sobre el càlcul del Període Mitjà de 
pagament a proveïdors de les administracions publiques

 
Període: Primer Trimestre 2022
Expedient: 2021/1113

Antecedents

La Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera, introdueix el concepte de període mitjà de pagament (PMP) com a expressió 
del temps de pagament o retard en el pagament del deute comercial. 

Totes les administracions púbiques han de fer públic i han de calcular d’acord a la 
metodologia comuna que concreta el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, pel que es 
desenvolupa la metodologia de càlcul del període mig de pagament a proveïdors de les 
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administracions públiques, i les condicions i el procediment de retenció de recursos dels 
règims de finançament, previstos en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera , modificat pel Reial Decret 1040/2017, de 22 de 
desembre.

El període mitjà de pagament definit en el Real Decret 1040/2017, de 22 de desembre, pel 
que es modifica el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, mesura l’endarreriment en el 
pagament del deute comercial en termes econòmics, com indicador diferent respecte del 
període legal de pagament en la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen 
mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials.

Atès la Guia publicada pel MEH per la complementació de l’aplicació i el càlcul del període 
mitjà de pagament de les EELL Reial Decret 1040/2017, de 22 de desembre, pel que es 
modifica el Reial Decret 635/2014, de 25 de Juliol

Atès la Guia publicada per Diputació de Barcelona de Metodologia de càlcul del PMP 
d’acord amb el RD 635/2014 modificat pel RD 1040/2017.

Metodologia

“Article 3.-Operacions seleccionades per al càlcul del període mig de pagament a 
proveïdors

1. Per al càlcul econòmic del període mitjà de pagament a proveïdors, tant global com de 
cada entitat, s’han de tenir en compte les factures expedides des de l’ 1 de gener de 
2014 que constin al registre comptable de factures o sistema equivalent i les 
certificacions mensuals d’obra aprovades a partir de la mateixa data.

2. Quedant excloses les obligacions de pagament contretes entre entitats que tinguin la 
consideració d’administracions publiques en l’àmbit de la comptabilitat nacional i les 
obligacions pagades a càrrec del Fons per al finançament dels pagaments a 
proveïdors. Així mateix, queden excloses les propostes de pagament que hagin estat 
objecte de retenció como a conseqüència d’embargaments, manaments d’execució, 
procediments administratius de compensació o actes anàlegs dictats per òrgans 
judicials o administratius.”

Article 4. Càlcul del període mig de pagament global a proveïdors

L’Administració central, les comunitats autònomes, les corporacions locals i les 
administracions de la Seguretat social han de calcular el període mig de pagament global a 
proveïdors, a què fa referencia la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, que ha de comprendre el 
de totes les seves entitats incloses a l’article 2, d’acord amb la fórmula següent:
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S’entén per import de les operacions de l’entitat l’import total de pagaments efectuats i de 
pagaments pendents en els termes indicats en el articles següents.

Article 5. Càlcul del període mig de pagament de cada entitat

1. Als efectes del càlcul de període mitjà de pagament global a què es refereix l’article 
anterior el període mig de pagament de cada entitat s’ha de calcular d’acord amb la 
fórmula següent:

2. Per als pagaments efectuats en el mes, s’ha de calcular la ràtio de les operacions 
pagades d’acord amb la fórmula següent:

”
Data d’inici de còmput del càlcul

El RD 635/2014 establia que la data d’inici de còmput del càlcul del PMP, fos el dia 
següent als 30 dies posteriors a la data d’anotació de la factura en el registre 
administratiu, segons consti en el registre comptable de factures o sistema equivalent, o 
des de la data d’aprovació de la certificació mensual d’obra, segons correspongui, fins a 
l’últim dia del període a què es refereixin les dades publicades. 

El RD 1040/2017 modifica la data d’inici del còmput que serà:
 Per les certificacions d’obra, la data d’aprovació de la mateixa per l’entitat.
 Pels béns o serveis pels que resulti d’aplicació un procediment d’acceptació o 

comprovació, la data d’aprovació dels documents que acreditin aquesta.
 La data d’entrada de la factura al registre administratiu, quan no resulti d’aplicació 

un procediment d’acceptació o comprovació dels béns o serveis, o la factura es 
rebi amb posterioritat a l’aprovació d’aquesta conformitat.

L’Ajuntament d’Argentona utilitza el programa comptable Sicalwin, subministrat per 
Diputació de Barcelona, i el procediment d’acceptació o comprovació per defecte 
correspon el moment del reconeixement de l’obligació, i per tant, la situació 
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comptabilitzada serà l’associada al moment d’aprovació dels documents que acreditin la 
conformitat amb els béns lliurats o els serveis prestats.

INFORMO

D’acord amb els criteris exposats sobre el càlcul del PMP, el període mig de pagament 
global a proveïdors de l’Ajuntament d’Argentona és el següents:

CÀLCUL PMP 635/2014

AJUNTAMENT D’ARGENTONA

PERIODE: 1T 2022

Ràtio operacions pagades  6,20 dies

Import operacions pagades  854.771,91€

Ràtio operacions pendents de pagament  57,46 dies

Import operacions pendent pagament  26.286,93€

PERIODE MITJÀ DE PAGAMENT  7,73 dies

El resultant del període mig de pagament global a proveïdors del grup format per els dos 
organismes resulta de 7,73 dies.

CONCLUSIONS

Pel que fa al Període mig de pagament de l’Ajuntament d’Argentona es troba dins els 
terminis previstos en la normativa del RD 635/2014, modificat pel RD 1040/2017. El 
període mig de pagament global, després d’absorbir-se el Museu del Càntir el mateix.
 
Es dona trasllat d’aquesta informació a Alcaldia i a la Intervenció Municipal en 
compliment de l’article 18.5 de la L.O. 2/2012.

ANNEXOS

 Relació de factures pagades 01.01.22 al 31.03.22 – Ajuntament d’Argentona.
 Relació de factures pendents de pagament 01.01.22 al 31.03.22 – Ajuntament 

d’Argentona. “,

 “INFORME DE TRESORERIA-INTERVENCIÓ

Informe trimestral sobre el compliment del període mitjà de pagament del 1r 
trimestre 2022 corresponent a la Companyia d’Aigües d’Argentona.
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Relació de fets i fonaments de dret

1.- L’Article quart de la Llei 15/2010 de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 
de desembre, per la qual s'estableixen mesures contra la morositat en les operacions 
comercials va determinar l’obligatorietat de les Corporacions Locals d’elaborar i remetre 
als òrgans competents del Ministeri d’Economia i Hisenda i a les Comunitats Autònomes 
que tenen atribuïda la tutela financera de les Entitats Locals un informe sobre el 
compliment dels terminis previstos legalment per al pagament de les seves obligacions.

2. L’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre per la que es desenvolupen les obligacions del 
subministrament d’informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012 de 27 d’abril 
d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera que va tenir entrada operativa en el 
primer trimestre de 2015 determina el procediment a seguir per a la seva remissió. 
En la nova redacció donada per l’Ordre HAP/2082/2014 s’ha inclòs el detall del període 
mig de pagament a proveïdors global del període que s’està complimentant.

3.- L'article 3er de la Llei 15/2010 va introduir una variació dels terminis de pagament 
mitjançant modificació de l'apartat quart de l'article 200 de la Llei de contractes del sector 
públic. El termini va passar a ser de: 30 dies a comptar des de la data d'emissió de la 
certificació d'obra. Quan no sigui procedent l'expedició de certificacions d'obra el còmput 
es realitzarà a partir de la data de registre de la factura, sempre i quan s'hagin lliurat els 
bens o prestat els serveis objecte del contracte. 

4.- L’Article 4, apartat 3 i 4, de la Llei 15/2015 disposa que els tresorers o, si no, els 
Interventors de les corporacions locals elaboraran trimestralment un informe sobre el 
compliment dels terminis previstos en aquesta Llei per al pagament de les obligacions de 
cada entitat local, que inclourà necessàriament el nombre i la quantia global de les 
obligacions pendents en que s'estigui incomplint el termini.
En les normes de gestió s'estableix que els informes es remetran obligatòriament per 
cada Corporació local i per cadascuna de les entitats dependents de les mateixes que 
tinguin la consideració d'Administració Pública segons la normativa d'estabilitat 
pressupostaria.

5.- L’Article 16.6 de l’Ordre Ministerial HAP/2105/2012 en la seva redacció donada per 
l’Ordre HAP/2082/2014 estableix que l’informe trimestral inclourà el detall del període 
mig de pagament a proveïdors, el detall del període mig del pagament global a 
proveïdors i del període mitja de pagament mensual i acumulat a proveïdors així com les 
operacions pagades i pendents de pagament de l’entitat.
La informació a enviar al Ministeri incorpora l’informe del càlcul del Període Mig de 
pagament segons el que estableix el RD 635/2014 modificat pel RD 1040/2017 de 22 de 
desembre de 2017 incloent:
El rati de les operacions pagades, el rati de les operacions pendents de pagament, 
l’import total de pagaments realitzats i l’import total de pagaments pendents.
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6.- Les dades d’aquest informe s'han tramès als òrgans competents del Ministeri 
d'Economia i Hisenda en data màxima de 30 d’abril de 2022.
El Departament d’Economia i Finances de la Generalitat de Catalunya en la seva nota 
informativa de 3 de febrer de 2015 estableix que la publicació del període mig de 
pagament a proveïdors a la Central d’Informació Econòmica i Financera de les 
Administracions Públiques prevista a l’article 28 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, fa innecessària la tramesa d’aquest 
model, a la Generalitat, que se suprimeix a partir de l’entrada en vigor de la Resolució, l’1 
de gener de 2015.

7.- Les dades corresponents a la Companyia d’Aigües d’Argentona han estat facilitades a 
la Tresoreria a data 7 d’abril del 2022. Aquestes dades inclouen les factures pagades, les 
pendents de pagar i les dades d’indicadors calculades d’acord amb la comptabilitat de 
l’empresa. 

INFORME Període Mig Pagaments RD 635/2014 - Primer trimestre 2022

CÀLCUL PMP 635/2014

COMPANYIA D’AIGÜES D’ARGENTONA

PERIODE: 1T 2022

Ràtio operacions pagades  4,39 dies

Import operacions pagades
 
326.676,97 €

Ràtio operacions pendents de pagament
 
31,70 dies

Import operacions pendent pagament 21.904,48 €

PERIODE MITJÀ DE PAGAMENT  9,11 dies

Conclusió:

Pel que fa al Període mig de pagaments tant la Companyia d’Aigües d’Argentona SA 
estan dins els terminis previstos en la normativa del RD 635/2014, modificat pel RD 
1040/2017. El període mig de pagament global és de 9,11 dies. 
Cal recordar que el RD 1040/2017, que va entrar en vigor el dia 1 d’abril de 2018, modifica 
la data d’inici del còmput i l’estableix en la data d’aprovació en el cas de les certificacions 
d’obra i la data de d’entrada de la factura al registre administratiu quan no resulti 
d’aplicació un procediment d’acceptació o comprovació del bens o serveis, o la factura es 
rebi amb posterioritat a l’aplicació d’aquesta conformitat.

Del present informe se'n donarà compte al Ple de la Corporació en la propera sessió que 
se celebri.”“
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Sra. alcaldessa.- La conclusió d'aquest informe és que el període de pagament de 
l'Ajuntament d’Argentona, en dies, és de 36,40. Ja no hi ha el del museu, perquè ja és 
dissolt i ja se suma als càlculs de l'Ajuntament. L’altre sistema de càlcul el que ens indica 
és que la ràtio d’operacions de període mitjà de pagament és de 7,73 dies. La conclusió 
és que estem en els terminis correctes d’acord amb la normativa. Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Només per dir que el fet que els pagaments 
es facin en els terminis establerts, a més de satisfer els creditors, perquè se’ls paga a 
temps, també significa un avantatge per l'Ajuntament i, en conseqüència pel poble. Això 
ho hem assenyalat en altres casos i ara, de fet, com veurem en aquest Ple, estem en 
disposició de que els romanents de tresoreria de l’any 2021 es puguin aprofitar per fer 
inversions i fer despeses de manteniment, que entenc que seran necessàries i que no 
s’havien consignat en el pressupost que es va aprovar a finals del 2021. En aquest sentit, 
ens felicitem tots plegats de que per primera vegada en aquest mandat, no s’hagin 
d’emprar els romanents de tresoreria simplement per amortitzar préstecs, com es va 
haver de fer en els dos exercicis anteriors d’aquest mandat. Atès que hem insistit cada 
any en aquesta qüestió, volem subratllar també que això és possible pel fet d’haver 
complert amb aquesta condició legal i també pel fet de que la liquidació de l’any 2021 ja 
es va fer del pressupost, perquè els altres anys s’havia presentat al mes d’octubre o més 
tard i per tant això era impossible poder-se aprofitar. Una altra cosa serà si aquestes 
inversions i aquests programes després es realitzaran, però com a mínim tenim aquest 
primer punt, que és poder-los aprofitar per fer tots aquests programes, per tant, com dic, 
ens en felicitem, igualment que hem dit els altres anys que això havia estat impossible. 
Per fi ha estat possible. 

Sra. alcaldessa.- Aprofito per felicitar l’equip de serveis econòmics, perquè tota aquesta 
feina la fan ells i són ells els que es mereixen aquest reconeixement que vostè esmenta. 

Van quedar-ne assabentats

2.5) Donar compte informe d'Intervenció de data 9 de maig de 2022, sobre les 
resolucions adoptades pel President de la Corporació Local i pel President del 
Patronat del Museu del Càntir contraries als reparaments efectuats i de les 
principals anomalies en matèria d’ingressos durant l’any 2021

“De conformitat amb allò previst a la legalitat vigent, dec donar compte al Ple Corporatiu 
de l’informe d’Intervenció de data 9 de maig de 2022 sobre les següents Resolucions 
d’Alcaldia:

“De conformitat amb l'establert en l'article 218 del Text Refós de la Llei Reguladora 
d'Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, emeto el 
següent,

INFORME
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PRIMER. D'acord amb l'article 215 del Text Refós de la Llei Reguladora d'Hisendes Locals, 
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, si l'òrgan interventor, en 
l'exercici de la funció interventora, es manifestés en desacord amb el fons o amb la 
forma dels actes, documents o expedients examinats, haurà de formular les seves 
objeccions per escrit abans de l'adopció de l'acord o resolució.

SEGON. Davant l'existència de discrepàncies entre l'objecció aixecada per l'òrgan 
interventor i l'òrgan al que afecti aquesta objecció i segons allò que s'ha fixat per l'article 
217.1 del Text Refós de la Llei Reguladora d'Hisendes Locals, aprovat per Reial decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, correspondrà a l'Alcalde resoldre la discrepància, essent 
la seva resolució executiva.

TERCER. D’acord amb l’article 15.7 del Reial Decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es 
regula el règim jurídic del control intern de les entitats del Sector Públic Local, es remetrà 
anualment, al Tribunal de Comptes i, en el seu cas, a l’òrgan de control extern autonòmic 
corresponent, totes les resolucions i acords adoptats pel President de l’Entitat Local i pel 
Ple de la Corporació contraris als reparaments formulats, així com un resum de les 
principals anomalies detectades en matèries d’ingressos.

Seguint la legislació esmentada, el dia 25 d’abril de 2022 es va presentar la documentació 
pertinent, relativa a l’exercici del control intern de l’any 2021, davant la Sindicatura de 
Comptes de Catalunya. 

QUART. En compliment de l'establert en l'article 218.1 del Text Refós de la Llei 
Reguladora d'Hisendes Locals, aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
les resolucions adoptades pel President de l'Entitat Local contràries a les objeccions 
efectuades s’elevaran al Ple en un informe d’intervenció. 

CINQUÈ. Les resolucions adoptades pel President de l’Entitat Local o el Ple de la 
Corporació contràries a les objeccions efectuades l’any 2021, presentades davant la 
Sindicatura de Comptes de Catalunya, són les següents:
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Exp Rel.
Data 

Objecció

Data acord 
resolució 
objecció

Import 
despesa

Fase de la 
despesa

Òrgan 
que 

resol 
discrep
ància Causa objecció

Modalita
t de 

despesa
Tipus 

expedient

2020/970  6/4/2021 8/4/2021 11.505,19 €
Fase acumulada 
(AD) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Personal

Contractació de 
personal

2020/970  8/7/2021 9/7/2021 11.505,19 €
Fase acumulada 
(AD) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Personal

Contractació de 
personal

2020/970  6/10/2021 7/10/2021 11.505,19 €
Fase acumulada 
(AD) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Personal

Contractació de 
personal

2020/2999  6/5/2021 7/5/2021 11.107,61 €
Fase acumulada 
(AD) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Personal

Contractació de 
personal

2020/2999  5/8/2021 6/8/2021 11.107,61 €
Fase acumulada 
(AD) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Personal

Contractació de 
personal

2021/285 2021/5 2/3/2021 11/3/2021 5.997,97 €
Fase acumulada 
(ADO) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre)

Contracta
ció

Contracte de 
serveis

2021/1184
2021/2
1 18/6/2021 30/6/2021 12.815,11 €

Fase acumulada 
(ADO) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre)

Contracta
ció

Contracte de 
serveis

2021/2182
2021/2
8 29/7/2021 30/7/2021 9.612,24 €

Fase acumulada 
(ADO) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre)

Contracta
ció

Contracte de 
serveis

2021/2182
2021/3
6 16/9/2021 20/9/2021 9.064,11 €

Fase acumulada 
(ADO) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre)

Contracta
ció

Contracte de 
serveis

2021/2208  8/10/2021 14/10/2021 11.107,61 € Fase acumulada Alcaldia Omissió de requisits o tràmits essencials que Personal Contractació de 
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(AD) podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre)

personal

2021/2214  8/10/2021 14/10/2021 11.107,61 €
Fase acumulada 
(AD) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Personal

Contractació de 
personal

2021/3013
2021/5
3

20/12/202
1 21/12/2021 28.626,18 €

Fase acumulada 
(ADO) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte 
(supòsits art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre)

Contracta
ció

Contracte de 
serveis

2021/44

Nòmina 
gener 
2021 26/1/2021 27/1/2021 305.147,45 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Nòmina 
febrer 
2021 22/2/2021 23/2/2021 288.621,68 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Nòmina 
març 
2021 25/3/2021 26/3/2021 295.153,96 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Nòmina 
abril 
2021 22/4/2021 23/4/2021 281.207,83 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Nòmina 
maig 
2021 26/5/2021 26/5/2021 285.914,67 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Nòmina 
paga 
extra 
juny 
2021 9/6/2021 11/6/2021 238.853,89 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44
Nòmina 
juny 21/6/2021 22/6/2021 289.383,81 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
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2021 poden causar perjudici en la hisenda municipal per raó del 
servei

2021/44

Nòmina 
juliol 
2021 22/7/2021 22/7/2021 302.217,59 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Nòmina 
agost 
2021 20/8/2021 23/8/2021 302.162,10 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Variabl
es 
nòmina 
setemb
re 2021 20/9/2021 21/9/2021 25.237,30 €

Fase acumulada 
(AD) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials on no 
s'acredita suficientment el dret del perceptor Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Nòmina 
setemb
re 2021 23/9/2021 24/9/2021 328.924,28 €

Reconeixement 
d'obligacions (O) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte i que 
poden causar perjudici en la hisenda municipal Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

2021/44

Variabl
es 
nòmina 
octubre 
2021

19/10/202
1 22/10/2021 6.885,44 €

Fase acumulada 
(AD) Alcaldia

Omissió de requisits o tràmits essencials on no 
s'acredita suficientment el dret del perceptor Personal

Retribucions i 
indemnitzacions 
per raó del 
servei

SISÈ. Les resolucions adoptades pel President del Patronat del Museu del Càntir contràries a les objeccions efectuades l’any 2021, 
presentades davant la Sindicatura de Comptes de Catalunya, són les següents:
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Exp
Data 

Objecció

Data acord 
resolució 
objecció

Import 
despesa

Fase de la 
despesa

Òrgan que 
resol 

discrepància Causa objecció
Modalitat de 

despesa
Tipus 

expedient

2021/02 15/2/2021 17/2/2021 6.084,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/04 17/3/2021 18/3/2021 6.084,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/06 29/4/2021 30/4/2021 6.840,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/07 13/5/2021 18/5/2021 6.657,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/09 10/6/2021 16/6/2021 6.699,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/11 14/7/2021 16/7/2021 6.453,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/12 28/7/2021 28/7/2021 9.711,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/16 10/11/2021 15/11/2021 6.912,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/18 13/12/2021 16/12/2021 7.296,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis

2021/20 21/12/2021 21/12/2021 6.084,00 €

Fase 
acumulada 
(ADO) President

Omissió de requisits o tràmits essencials que 
podrien donar lloc a la nul·litat de l'acte (supòsits 
art. 47 Llei 39/2015 d'1 d'octubre) Contractació

Contracte de 
serveis
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SETÈ. No s’han detectat anomalies en matèries d’ingressos durant l’any 2021.

Per tot això elevo aquest informe al Ple de la Corporació per a la seva presa de coneixement. 
A més, segons l'article 218.1 del Text Refós de la Llei Reguladora d'Hisendes Locals, aprovat 
per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, el contingut en aquest apartat constituirà un 
punt independent en l'ordre del dia de la corresponent sessió plenària.”

Sra. alcaldessa.- Aquesta és també una obligació legal que tenim. Durant l’exercici, 
malgrat no és la nostra voluntat haver d’assumir reparaments contraris a llei, hi ha 
algunes situacions de diferents tipologies que fan que en algun moment hi hagi algun 
informe de reparament per part d’intervenció. Normalment, el que fem sempre en 
aquests casos és intentar posar remei, buscant la solució perquè el més ràpid possible, si 
pot ser a curt termini, poder resoldre aquestes situacions, que a vegades tenen a veure 
amb licitacions que no s’han fet i per tant, reiteració de factures per part d’algun 
proveïdor i algunes altres característiques que van a la documentació que han rebut i que 
segurament hauran pogut observar. Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Atès que, com senyala aquesta resolució, en 
el seu punt cinquè, es dona compte al Ple de les resolucions, com deia vostè, adoptades 
per la presidenta de l’entitat local o pel Ple de la corporació, que s’adoptessin, diu, 
contràries als informes d’intervenció, volem manifestar que desconeixem els motius pels 
quals no figura el reconeixement extrajudicial de crèdit que va aprovar el Ple de 
13/12/2021 i en el que sí que hi consten objeccions contundents de la intervenció de 
l'Ajuntament, referents a la carència de requisits necessaris per l’esmentat 
reconeixement de l'obligació. Aquest fet l’hem constatat ja a la comissió informativa 
prèvia a aquest Ple i hem demanat una explicació al respecte, que no hem tingut. En tot 
cas, per adondar en la qüestió, aquest informe de 07/12/2021 de la intervenció deia, 
entre altres coses, la factura que es va presentar a l'Ajuntament diverses vegades per 
import de 91.475,67 € no disposa d’un import justificat. L’import imputat a aquesta 
factura no s’adequa a l’informe de l’arquitecte. Això ho diu l’informe d’intervenció, no ho 
dic jo. Aquest import no ha pogut ser justificat documentalment amb els corresponents 
documents comptables que acreditin aquesta suma, també diu el mateix informe 
d’intervenció. En aquests informes, i de forma resumida, diu, es fa palès que els serveis 
econòmics van refusar aquesta factura que recull el sobrecost de l’obra que es va 
encomanar a la societat municipal, referint-se a aigües d’Argentona, segons els 
antecedents als quals ha pogut tenir accés, per dos motius. Per manca de conformitat del 
director de l’obra i de certificació de l’obra per aquest import. Segona, vist que aquest 
sobrecost no es va aprovar en quant a major cost del projecte mitjançant expedient 
corresponent on s’acredités pels serveis tècnics la motivació i necessitat de la desviació 
del projecte, i, per tant, no hi ha un acord pres per òrgan competent. Tot això ho estic 
llegint literalment de l'informe d’intervenció. També diu que, fa referència a la relació 
detallada de les factures degudament conformades pels responsables dels diferents 
òrgans, serveis o òrgans gestors. Tot això, deia, sens perjudici de les possibles 
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responsabilitats que se’n puguin derivar. I per això nosaltres hem demanat per escrit, ja, 
aclariment concret sobre si l’informe d’intervenció al qual m’he referit de 07/12/2021 
constitueix un reparament formal a aquesta obligació. Per tant, quedem a l’espera 
d’aquesta resposta que voldríem que se’ns remetés per escrit i per quin motiu aquest 
acord no és dels que han de ser objectes de remissió de control extern, al que fa 
referència la normativa. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Un informe desfavorable d’intervenció pot tenir efectes suspensius i 
objecte de reparament que s’ha d’aixecar, en aquest cas per mi personalment, i aquesta 
és l'obligació legal que tenim, de donar compte al Ple i és com ho hem fet. En aquest cas, 
es tractava d’un informe desfavorable que no era un reparament suspensió, que sinó, 
l’hagués hagut d’aixecar el Ple, que és l’òrgan que va aprovar aquest reconeixement 
extrajudicial. Per tant, no és objecte d’aquest informe. 

Sr. Josep Arenas.- Bé, només per dir que nosaltres hem demanat això per escrit, ho hem 
demanat també a la comissió informativa i reiterem la petició aquí al Ple i esperem una 
resposta per escrit de la intervenció. Moltes gràcies.

Van quedar-ne assabentats.

3. Informes sobre dictàmens, mocions i proposicions que hagi d’aprovar el Ple:
 
ALCALDIA

3.1) Determinació de les festes locals per l’any 2023

“El Departament d’Empresa i Treball, de la mà del Consell de Relacions Laborals, en la 
sessió plenària del passat dia 30 de març de 2022, va ratificar la proposta dels dies festius 
laborals per a l’any 2023 a Catalunya, que s’indiquen a continuació:

6 de gener (divendres), 7 d’abril (divendres), 10 d’abril (dilluns), 1 de maig (dilluns), 24 de 
juny (dissabte), 15 d’agost (dimarts), 11 de setembre (dilluns), 12 d’octubre (dijous), 1 de 
novembre (dimecres), 6 de desembre (dimecres), 8 de desembre (divendres), 25 de 
desembre (dilluns), 26 de desembre (dimarts); al territori d’Aran, la festa del dia 26 de 
desembre queda substituïda per la de 17 de juny.

Per aquest motiu, d'acord amb l'article 37.2 del Reial decret legislatiu 2/2015, de 23 
d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Estatut dels treballadors. l'Estatut 
dels treballadors, s’indica que de les catorze festes laborals, dues tindran caràcter local, i 
d'acord amb el Decret 177/1980, de 3 d’octubre, en el qual s'estableix que les dues festes 
locals seran fixades per Ordre del Departament de Treball, Afers Socials i Famílies, a 
proposta dels municipis respectius. 
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Ajuntament ha d’adoptar acord de Ple per tal de determinar les festes locals, tal com 
estableix l'article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, i que els dos dies 
proposats no poden escaure's en diumenge ni coincidir amb cap dels dies festius 
relacionats.

Per tot l’exposat al Ple Corporatiu proposo l’adopció dels següents acords:

Primer.- Es fixen com a festes locals, retribuïdes i no recuperables al municipi 
d’Argentona per a l’any 2023 els dies dilluns 29 de maig (2a Pasqua) i divendres 4 d’agost 
(Festa Major).

Segon.- Del precedent acord se’n donarà compte als Serveis Territorials a Barcelona del 
Departament de Treball, Afers Socials i Famílies.”

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català i Juan Fco. Fragoso Escribano) 

3.2) Moció en defensa dels Jutjats de Pau

En aquest moment s’incorpora a la sessió la Sra. Cristina Maynou

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Jo veig en aquesta moció que hi ha com una precipitació en la 
interpretació del que es pretén fer des del govern central, en quant al canvi aquest de la 
llei, perquè sí que és veritat que tal i com coneixem ara el jutjat de pau, no continuarà, 
però es transforma en una oficina judicial que tindrà més professionalitzat el jutge, el 
jutge serà un professional que tindrà, en el cas que sigui possible, un jutge o bé un 
secretari jurídic, que moltes competències les poden fer aquest secretari o secretària 
judicial, i llavors, aquests pobles que no en tenen, com nosaltres o pobles més petits, o 
rurals, tindrien aquest servei i que a més a més d’estar professionalitzat, tindrien els 
recursos, tant a nivell econòmic com humà, per poder tenir una justícia més pròxima i 
més professionalitzada. Per tant, jo entenc aquesta moció, si la presenteu nosaltres 
farem una abstenció, una lectura, perquè hi ha una part que és un afegiment meu, però 
hi ha una altra que és una explicació més tècnica i política que m’han fet els juristes del 
PSC o no, si el govern considera que aquesta explicació que jo acabo de donar ja li va bé, 
si la voleu retirar. Nosaltres ens abstindrem de totes maneres perquè estem d’acord 
que és un servei que és important i que s’ha de donar, però per una altra banda, també 
estem d’acord amb la intenció que té el govern d’Espanya de millorar aquest servei, 
professionalitzar-lo i donar-li més proximitat a tots els pobles, perquè clar, tal i com està 
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plantejada la llei, qualsevol poble que ara mateix no tingui partit judicial, no té jutjat de 
pau, perquè no té recursos, perquè a vegades ningú es presenta per fer de jutge o 
jutgessa de pau, en aquest cas sí que tindria, ni que sigui unes hores a la setmana, un 
servei. A més a més, amb una professionalització, que jo crec que és important, quan 
parlem de justícia. També milloren els jutjats de primera instància, que també li donen 
més competències i que no es queden només a lo civil i penal i arriben al social, a 
violència contra la dona. Per tant, jo crec que és una llei que hem d’esperar a que estigui 
desenvolupada, que la presentin on l’han de presentar, que des del govern de la 
Generalitat es treballi negociant, mitjançant els partits que formen el govern de la 
Generalitat i els representants que tenen al congrés i al senat perquè aquesta llei millori, 
però crec que és una bona iniciativa i des de 1985 que tenim la llei que regula 
l’ordenament jurídic i per tant, jo crec que ja és hora que ens posem tots a treballar. No 
sé, si voleu presentar-la, jo faig lectura d’aquesta argumentació i sinó...

Sra. alcaldessa.- Nosaltres mantenim la moció, només li he donat la paraula perquè 
semblava que potser no era ben bé com se’ns havia informat, aquesta proposta. Però 
pel que diu vostè, sí que és el que diu la moció, per tant, estem parlant del mateix. 
Llavors, nosaltres mantindrem la moció.

Sra. Susana López.- És que en realitat, els jutjats de pau no desapareixen sinó que es 
transformen.

Sra. alcaldessa.- Diu que se substitueixen i que no es garanteix que en els municipis, 
com vostè deia, que tinguin...

Sra. Susana López.- La garantia és que cada municipi que no tingui partit judicial, tindrà 
aquesta oficina.

Sra. alcaldessa.- Val, doncs faré lectura de la moció.

“Moció en defensa dels Jutjats de Pau 

Els jutjats de pau van ser creats per Reial decret l’any 1855. A Catalunya la figura del 
jutjat de pau és una institució arrelada des de fa anys, reconeguda per l’estatut 
d’autonomia i que neix com un servei de millora de les relacionsveïnals. Actualment, 898 
dels 947 municipis catalans compten amb un jutjatde pau.

Els jutjats de pau són òrgans unipersonals presents als municipis on no existeix Jutjat de 
Primera Instància i Instrucció. Estan liderats per un jutge/jutgessa de pau que és una 
persona sense carrera judicial i nomenadapel Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
per un període de quatre anys.

Els jutges/jutgesses de pau són escollits/des pel plenari dels ajuntaments a partir dels 
candidats/es que s'ofereixen o designat/da directament si no hi hacap candidatura. La 
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persona és escollida per la seva trajectòria personal, pelseu tarannà i coneix la dinàmica 
del municipi. Aquest fet evidencia l’arrelament de la persona designada a la comunitat i la 
capacitat de mediació local que se li atribueix. Al mateix temps, les tasques que 
desenvolupa comporten l’alleugeriment de la càrrega als tribunals de justícia, oferint 
judicatura de proximitat i estalviant molts recursos als mateixos tribunals.

En l’actual projecte de llei orgànica d’eficiència organitzativa del servei públicde Justícia, 
per la qual es modifica la Llei Orgànica 6/1985, d’1 de juliol, del Poder Judicial, per a la 
implantació dels Tribunals d’Instància i les Oficines deJustícia en els municipis, que s’està 
tramitant en el Congrés dels Diputats, es preveu l’eliminació dels Jutjats de Pau. Així 
doncs, tots els municipis catalans que compten amb jutjat de pau veurien eliminada 
aquesta institució i es perdria el servei de jutge/jutgessa de pau.

L’eliminació dels jutjats de pau suposaria un encariment de la justícia i l’allunyaria de 
l’actual proximitat amb la ciutadania, a més a més d’incrementar el ja de per si col·lapse 
actual dels jutjats.

Aquesta iniciativa legislativa, preveu substituir la figura dels jutges/jutgessesde pau per 
unes oficines municipals de justícia, que no tindrien la mateixa proximitat perquè les 
actuacions es durien a terme en seus judicials que moltsmunicipis no disposen.

Per tot això, hi ha un ampli consens en blindar la figura dels Jutjats de Pau aCatalunya, i 
rebutjar l’eliminació d’aquesta instància judicial, que entre les seves tasques més 
destacades exerceix la mediació en els conflictes veïnals.

Considerant tot l’anterior, es proposa al Ple de la Corporació Municipal l’adopció 
dels següents

ACORDS:

PRIMER.- Rebutjar l’eliminació dels Jutjats de Pau i defensar la seva permanència en els 
municipis per la important tasca activa de mediació que exerceixen.

SEGON.- Reivindicar la rellevant funció de justícia de proximitat que exerceixen en 
l’àmbit municipal, que evita la demora dels conflictes veïnals i agilitza i alleugera la 
mateixa administració de justícia.

TERCER.- Reforçar la informació a través dels mitjans de comunicació de l’ajuntament de 
la tasca que realitzen els Jutjats de Pau i identificar el Jutge/Jutgessa de Pau del municipi.

QUART.- Instar als diferents grups parlamentaris del Congrés dels Diputatsi el Senat a 
rebutjar l’eliminació dels jutjats de pau d’aquest projecte de llei.
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CINQUÈ.- Donar trasllat dels presents acords als grups polítics del Parlament de 
Catalunya, del Congrés dels Diputats i del Senat, al Consell Comarcal i a la Diputació 
Provincial, així com fer-ne trasllat al jutjat de pau del municipi.”

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Com he dit abans, ara faré una petita descripció del que nosaltres 
creiem que proposa aquesta llei, després faré una petita intervenció per posicionar el 
nostre vot. L’organització de la justícia a Espanya està regulada per la llei orgànica 
6/1985 d’1 de juliol del poder judicial que tot i les nombroses reformes sofertes al llarg 
d’aquests més de 35 anys, en general no ha canviat d’una manera substancial 
l’organització dels tribunals, en referent a la seva planta i demarcació. Aquesta llei 
orgànica continuava amb la tradició dels òrgans unipersonals, amb la base territorial 
municipal i anar completant la piràmide amb jerarquia, organització provincial, 
autonòmica, fins a finalitzar en la centralitat del tribunal suprem. Però aquest model 
d’organització judicial basat en el tradicional jutjat unipersonal que ja era prenent en el 
s. XIX responia a les necessitats d’una societat que en aquest temps podia descriure’s 
essencialment com una societat agrària, dispersa, poc comunicada i amb grans 
limitacions de mobilitat que res té a veure amb la societat espanyola d’avui. Amb 
aquestes paraules es justifica el canvi de model organitzatiu al preàmbul de 
l’avantprojecte de llei orgànica, d’eficiència organitzativa del servei públic de justícia. 
Però no només és qüestió de mobilitat i territorialitat, més important que això és 
l’especialització dels jutges i tribunals que donin d’aquesta manera una millor resposta a 
les demandes ciutadanes. Per aquest motiu, s’aparta de l’organització tradicional per 
instaurar els òrgans judicials col·legials també en primera instància, com ja passa a la 
resta d’organització judicial. La llei orgànica d’eficiència organitzativa del servei públic de 
justícia suposa la transformació dels jutjats de primera instància i instrucció en tribunals 
d’instància. La norma preveu l’existència d’un tribunal d’instància per cada partit judicial, 
amb seu a la seva capital, integrat per una secció única, de civil i d’instrucció, excepte 
per les poblacions de major grandària establertes en els supòsits previstos de la llei de 
demarcació i marca social que comptaran amb una secció civil i una altra d’instrucció. A 
més, els tribunals d’instància estaran integrats per seccions de família, mercantil, 
violència sobre la dona, enjudiciament penal, de menors, vigilància penitenciària, 
contenciós, administratiu i social, regulant l’àmbit territorial al qual estendrà la seva 
jurisdicció cadascuna de les seccions, la seva estructura, composició i competència. La 
justícia de pau, que ha tingut un paper fonamental com a punt de contacte de 
l’administració de justícia en l’àmbit local durant gairebé dos segles, també canvia. En 
aquest nou disseny, els tradicionals jutjats de pau es transformen en l’oficina de justícia 
municipal, que tindrà presència en tots els municipis de l’estat espanyol que no tinguin 
els nous tribunals d’instància, és a dir, aquí a Argentona hi haurà una oficina. Aquesta 
estructura seran unitats no integrades en l’oficina judicial del partit que es constitueixen 
en l’àmbit de l’organització de l’administració de justícia, per la prestació de serveis en 
els respectius municipis. Per tant, no només mantindrà la competència del jutge de pau, 
sinó que augmentarà les seves gestions. Les tasques seran assumides per jutges 
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professionals, que comptaran amb una infraestructura, com he dit abans, i recursos 
humans suficients per donar un servei de justícia de proximitat als ciutadans de zones 
rurals també i de pobles petits. Nosaltres estem, pensem que estem davant d’una 
interpretació de futur diferent per part de govern i per part de nosaltres. Creiem que si 
tots treballem plegats, aquesta llei pot ser un bon canvi, un canvi positiu. Com he dit 
abans, són els respectius representants dels nostres partits, parlo de partits com ERC, 
JxCAT, PSC, el PP, els Comuns o Podem, que allà on tenen les seves competències que 
seria el congrés, també des del govern autonòmic s’hauria de treballar, parlant amb el 
govern central, de millorar aquest avantprojecte de llei, perquè acabi donant el màxim 
servei de qualitat al màxim de persones, i a més a més de proximitat, perquè és el que 
des dels Ajuntaments sempre reivindiquem, que els serveis tinguin un sentit per la 
qualitat, però també per la proximitat. Per tant, com creiem que tant el govern com 
nosaltres estem en la mateixa línia de millorar aquesta llei, de que la llei que sorgeixi 
d’aquest avantprojecte sigui per millorar la vida de les persones, entenem que ens hem 
d'abstenir en aquesta moció i així farem. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Una mica per explicar també el vot. Nosaltres votarem a 
favor d’aquesta moció. Entenem, jo crec que aquest Plenari, cada vegada que hi ha 
l’elecció del jutge de pau reivindiquem la seva figura, la importància que tots veiem que 
és. Ara mateix, tenim els dubtes davant aquest canvi, que en principi és un esbós, que 
realment sigui el que necessitem com a vila. Tots sabem, i a la moció quedava també 
escrit, la importància que fa en conflictes veïnals, que quan fa casaments també és algú 
proper a les famílies del poble, que aquesta proximitat, entenem que una persona que 
ens la posin de fora, no la podrà tenir. I per nosaltres això és un greuge. I que potser 
també és una manera de treure un control proper per posar-nos un de fora, no? Quan 
realment creiem que on s’hauria de posar els esforços i ampliar és en els jutjats que hi 
ha molt més col·lapse que no el que tenim aquí i que la figura que tenim és prou vàlida, 
encara que no sigui professional, perquè quan necessitem algo professional, lo que 
entenem és que s’ha d’anar a altres instàncies i que es tarda molt, perquè allà sí que no 
hi ha els recursos i que no fa falta que ens els vinguin a posar a casa.

Sra. alcaldessa.- Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso. - Gracias. Para no repetirme, Montse lo ha explicado mejor que 
yo lo iba a explicar, pero me sumo a sus palabras y votaremos a favor.

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- El grup de JxCAT Argentona també votarà a favor d’aquesta moció, en 
tant en quant també s’ha explicat hem de defensar la figura del jutge de pau. Creiem 
que aquesta figura propera ens és favorable. Ho hem vist amb els diferents jutges de 
pau i jutgesses de pau que hem tingut aquí a Argentona, que han mostrat una gran 
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capacitat de treball i entusiasme absolut i, a més a més, no diem que no es puguin fer 
algunes reformes per millorar aquest servei de justícia de proximitat, però crec que no 
hauria de ser a costa d’eliminar la figura del jutge de pau. Per tant, hi votarem a favor, i 
més ara que s’està just tramitant la llei i té tot el sentit del món fer aquesta moció. 
Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Jo només, per puntualitzar un parell de coses. El fet de que es 
professionalitzi la figura, no del jutjat de pau, el jutjat en si serà més professional, la idea 
és perquè tregui el col·lapse dels partits judicials i dels jutjats d’instància, que ja no seran 
de primera instància sinó que seran d’instància. Per tant, sí que crec que pot ser positiu. 
L’oficina que s’està plantejant, la seva tasca principal o almenys la que la llei li està 
donant més importància és la de medicació. La mediació és la que cada vegada més 
s’està professionalitzant, en tant en quant hi ha cada vegada més estudis reglats que 
caminen cap a la mediació. Per tant, jo crec que si el que realment volem és que hi hagi 
un servei de mediació que eviti realment que hi hagi problemes que vagin a majors, això 
no treu, o sigui, al contrari, amb una professionalització de la persona, que segurament 
no podrà ser un jutge en totes les oficines, ja sigui un secretari judicial, ja sigui una altra 
figura que la llei contempli, que estigui professionalitzat i estigui especialitzat en 
mediació és important. Això no treu que el PSC no valori del tot la figura del jutge de 
pau i més dels que tenim l’orgull i hem tingut aquí a Argentona, al contrari. Però no 
pensem només en Argentona, pensem que hi ha molts pobles que tenen veritables 
dificultats per tenir aquesta oficina, per mantenir-la des del municipi, cosa que amb 
aquesta llei segurament canviarà i que tenen veritables dificultats per trobar persones 
adients per portar, per ser jutges o jutgesses de pau i portar endavant aquesta tasca. La 
llei està, s’està enfocant de manera que pobles rurals, pobles de muntanya, pobles molt 
més petits que el nostre, que nosaltres tenim una grandària que ens permet tenir uns 
recursos i tenir uns ciutadans i vilatans on triar, que aquests pobles petits puguin tenir 
aquests recursos que ara mateix no tenen i que s’han de desplaçar a quilòmetres per 
poder tenir. I que tampoc tenen aquesta proximitat perquè la persona que fa de 
mediador o fa les tasques que fa el nostre jutge de pau no és del poble. Per tant, només 
volia fer aquesta puntualització. No és que no estiguem d’acord amb el model que hi ha 
ara, creiem que s’ha de millorar per beneficiar tothom, no només un poble com 
Argentona. I evidentment, volia puntualitzar que valorem la tasca del jutge de pau, de 
l’actual i com no podria ser d’una altra manera, i des del PSC entendreu que amb més 
força, valorar la tasca dels jutges de pau que han passat per aquest poble.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 15 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan 
Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego 
Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, 
Joan Martín Garachana, Bernat Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas i Juan Fco. 
Fragoso Escribano) i 2 abstencions (Susana A. López Rico i Josep Arenas Ponsa)
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3.3) Modificació de l’acord plenari de 8 de maig de 2017 de reserva el dret a 
participar en els procediments d’adjudicació de determinats contractes d’acord 
amb la disposició addicional 4a de la Llei de Contractes del Sector Públic,

“i.- D’acord amb la providència d’alcaldia de data 3 de juny de 2022, es considera 
pertinent preveure la reserva del dret a participar en el procediment de licitació de servei 
de vigilància, control i gestió de la zona vermella a favor de Centres Especials de Treball, 
que es correspon amb un dels dos lots amb què està previst que es divideixi el contracte 
– actualment en fase de preparació de documentació, anomenat “servei de vigilància, 
control i gestió de la zona d’estacionament regulat (zona vermella) i subministrament de 
8 parquímetres, 2 terminals portàtils i 2 impressores pel sistema d’arrendament amb 
opció de compra, inclòs transport, obra civil, senyalització vertical, instal·lació, 
configuració, posada en marxa, centre de control, allotjament, programari i mòduls de 
gestió, aplicació de vigilància/emissió i tramitació de denúncies, formació 
parquímetres/programari, consumibles, manteniment, recaptació, assegurança i lot 
d’estoc per substitució i tots aquells serveis o instal·lacions necessàries per a la bona 
execució del contracte.“

ii.- En sessió plenària de data 8 de maig de 2017, es va adoptar acord plenari pel qual 
s’acordava, entre d’altres, 

“Primer.- Reservar als centres especials de treball el dret a participar en els 
procediments d’adjudicació que representin com mínim en còmput global 
el 5 % del pressupost total dels contractes adjudicats en l’exercici 
pressupostari immediatament anterior.

Segon.- Podran participar en les licitacions de contractes reservats els 
Centres Especials de Treball que disposin almenys d’un 30% de treballadors 
amb discapacitat i, que reuneixin els següents requisits establerts en el 
Reial Decret Legislatiu 1/2013, de 29 de novembre, pel que s’aprova el Text 
Refós de la Llei General de drets de les persones amb discapacitat i la seva 
inclusió social, i en el Reial Decret 2273/1985, de 4 de desembre, pel que 
s’aprova el Reglament dels Centres Especials de Treball, i hauran d’estar 
inscrites en els registres corresponents conforme a la normativa d’aplicació.

Annex I

Activitats objecte de contractes reservats:

1) Servei de neteja de patis d’escoles i dels espais oberts dels equipaments 
esportius de titularitat de l’Ajuntament d’Argentona.
CPV 90910000-0 Serveis de neteja
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2) Servei de manteniment de la jardineria i neteja dels espais oberts de 
diverses zones verdes i parcs de gossos.
CPV 77311000-3 Serveis de manteniment de jardins i parcs

3) Servei de neteja de sorres, embornals i reixes longitudinals de la xarxa de 
clavegueram
CPV 90000000-7 Serveis de clavegueram, escombraries, neteja i medi 
ambient”

iii.- Actualment aquesta matèria es troba regulada a la disposició addicional quarta de la 
Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic – LCSP- preveu la reserva, 
per part de les entitats locals, del dret a participar en els procediments d’adjudicació de 
determinats contractes, o de determinats lots d’aquests, a centres especials de treball 
d’iniciativa social i a empreses d’inserció regulades, respectivament, en el text refós de la 
Llei general de drets de les persones amb discapacitat i de la seva inclusió social, 
aprovada mitjançant el Reial decret legislatiu 1/2013, de 29 de novembre, i en la Llei 
44/2007, de 13 de desembre, per a la regulació del règim de les empreses d’inserció, que 
compleixin amb els requisits que estableix la normativa esmentada per tenir aquesta 
consideració, o un percentatge mínim de reserva de l’execució d’aquests contractes en el 
marc de programes d’ocupació protegida, a condició que el percentatge de treballadors 
amb discapacitat o en situació d’exclusió social dels centres especials de treball, de les 
empreses d’inserció o dels programes sigui el que preveu la seva normativa de referència 
i, en tot cas, almenys del 30 per 100. 

Per part de l’estat no s’ha adoptat l’acord del Consell de Ministres que indica les 
condicions mínimes, correspon a aquesta corporació fixar els paràmetres pertinents. 

L’acord de l’òrgan competent en l’àmbit de les entitats locals ha de fixar les condicions 
mínimes per garantir el compliment del que estableix el paràgraf anterior. 

iv.- Es considera necessari doncs, actualitzar l’acord adoptar l’any 2017, atenent a que 
actualment la LCSP ha acotat el concepte de centre especial de treball, afegint “d’iniciativa 
social”. Així mateix, es considera adient eliminar la definició per CPV (annex I de l’acord 
plenari de 8 de maig de 2017) , per tal de permetre als òrgan de contractació de 
l’Ajuntament la possibilitat de preveure la reserva en qualsevol tipus d’objecte 
contractual, atenent a la diversitat de sectors en els que pot operar un CETIS.

Vist l’informe de secretaria de data 3 de juny de 2022.

Per tot això, es proposa al ple l’adopció dels següents acords:

Primer.- Establir el percentatge mínim de reserva del dret a participar en el procediments 
d’adjudicació de determinats contractes o lots del mateixos, a favor de centres especials 
d’ocupació d’iniciativa social i empreses d’inserció, o de l’execució d’una part d’aquests 
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contractes en el marc de programes de treball protegir en els procediments de licitació 
pública, de conformitat amb el què disposa la legislació de contractes del sector públic. 

S’estableix que aquesta reserva del dret a participar en relació a procediments 
d’adjudicació que representin com mínim en còmput global el 5 % del pressupost total 
dels contractes adjudicats en l’exercici pressupostari immediatament anterior. 

Segon.- Aquest acord serà aplicable als contractes que celebri l’Ajuntament d’Argentona i 
ens del sector públic local, que estiguin sotmesos a la llei de contractes del sector púbic. 

Tercer.- Podran participar en les licitacions de contractes reservats:

a) Centres Especials de Treball d’Iniciativa Social – CETIS- que reuneixin els requisits 
previstos en el Text refós de la Llei general de drets de les persones amb 
discapacitat i de la seva inclusió social, aprovat per Reial decret legislatiu 1/2013, 
de 29 de novembre, i que estiguin inscrits en els corresponents registres 
conforme al que disposa el Reial decret 2273/1985, de 4 de desembre, pel que 
s’aprova el reglament dels centres especials de treball i resta de normativa 
concordant, on haurà de constar que l’activitat del centre es correspon amb la 
pròpia del contracte al que s’opta. 

b) Empreses d’Inserció –EI-, que compleixin amb la regulació establerta a la Llei 
44/2007, de 13 de desembre, de regulació de les empreses d’Inserció. Aquestes 
empreses hauran d’estar inscrites en el corresponent registre i qualificades com a 
tals.

Correspondrà a l’òrgan de contractació acordar la reserva. Els plecs de clàusules 
contractuals detallaran els requisits establerts en la seva normativa d’aplicació i la forma 
d’acreditar-los. Es podrà reservar l’objecte íntegre del contracte o un únic o varis lots. 

És susceptible de reserva qualsevol objecte contractual i per qualsevol procediment 
d’adjudicació. 

En cas de resultar adjudicataris del contracte, ambdós tipus d’empresa hauran de 
mantenir la seva qualificació i inscripció en el registre corresponent durant tota la 
vigència del contracte. 

Les prestacions objecte dels contractes reservats estaran compresos dins dels fins, 
objecte o àmbit dels CETIS o EI.

Quart.- En l’anunci de licitació dels contractes reservats, haurà de mencionar-se el 
present acord així com la disposició addicional quarta la Llei de Contractes del Sector 
Públic. 
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Cinquè.- Quan després d’haver-se seguit un procediment d’un contracte reservat, no 
s’hagi presentat cap proposició o aquesta no sigui adequada, es podrà licitar de nou el 
contracte sense efectuar la reserva inicialment prevista, sempre que no es modifiquin 
substancialment les condicions essencials del contracte. No obstant, l’import de 
l’esmentat contracte computarà a efectes del compliment del percentatge mínim de 
reserva.

Sisè.- Iniciar els tràmits per constituir una comissió, integrada per tècnics municipals i 
representants polítics, que ha de portar a terme un seguiment i analitzar el compliment 
de la reserva de mercat en la contractació pública de l’Ajuntament d’Argentona i ha 
d’impulsar la redacció d’una instrucció per a la inclusió de clàusules i criteris socials, 
mediambientals i ètics en la contractació pública de l’Ajuntament.”

Sra. alcaldessa.- Actualment aquest és un contracte que es troba en preparació de la 
documentació. Ho portem perquè aquest és un contracte que, d’acord amb aquest acord 
de Plenari, no s’hauria pogut incloure en aquest reserva i proposem, és incloure-ho. 

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas i Juan Fco. Fragoso Escribano) 

RECURSOS ECONÒMICS

3.4) Aprovació del Compte General de l’exercici 2020

“Vista la documentació que acompanya al Compte General de l’Ajuntament d’Argentona i 
que comprèn totes les operacions pressupostàries, independents i auxiliars, patrimonials i 
de tresoreria, portades a terme durant l’exercici 2020.

Atès que en data 13 d’abril de 2022 l’esmentat compte va ser informat favorablement amb 
caràcter provisional per la Comissió Especial de Comptes, i que, en haver-se presentat 
al·legacions durant el termini d’informació pública previst a l’article 212.3) del RDL 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, es 
convoca novament la Comissió Especial de Comptes en data 31 de maig de 2022 per tal que 
aquestes puguin ser examinades i informades per la Comissió.

Atès que la Comissió Especial de Comptes, en aquesta nova sessió celebrada el dia 31 de 
maig de 2022, va estimar, en part, l’al·legació presentada pel grup municipal socialista i va 
informar favorablement amb caràcter definitiu el Compte General de l’Ajuntament de 
l’exercici 2020. 
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Atès que els comptes anuals que han estat objecte de les al·legacions formulades són els de 
la societat municipal AASA corresponents a l’exercici 2020, i atès que els mateixos comptes 
però corresponents a l’exercici 2021 es troben encara en fase de tramitació per a la seva 
aprovació.

Per tot això exposat, i de conformitat amb allò establert a l’article 212.4) del RDL 2/2004, de 
5 de març, al Ple Corporatiu proposo l’adopció dels següents acords:

Primer.- Estimar, en part, l’al·legació presentada pel grup municipal socialista (PSC-CP) i 
demanar a l’òrgan d’administració de la societat municipal Aigües d’Argentona SA, que 
presenti una conformitat a la salvetat manifestada pels auditors i per la Intervenció 
municipal, i que procedeixi a la regularització comptable de la mateixa en l’exercici 
comptable de 2021.

Segon.- Aprovar el Compte General de l'Ajuntament d'Argentona, exercici 2020, integrat 
per:

A. El compte anual de l'Ajuntament d'Argentona.
B. El compte anual del Patronat Municipal del Museu del Càntir.
C. El compte anual de la societat mercantil Aigües d'Argentona SA.

Els comptes anuals de l’Ajuntament i del Patronat Municipal del Museu del Càntir estan 
formats, cada un d’ells, per:

1. El Balanç 
2. El Compte de resultats econòmic i patrimonial 
3. L’Estat de liquidació del pressupost
4. La Memòria
5. L’Acta d’arqueig de tresoreria a 31/12/2020, acompanyada dels corresponents 

certificats de saldo i de les conciliacions.

El compte de l’Ajuntament conté també els Comptes de gestió i recaptació corresponents 
a l’exercici 2020 presentats per l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de 
Barcelona. 

El compte anual de la societat Aigües d’Argentona SA es composa de:
1. El Balanç de situació
2. El Compte de pèrdues i guanys
3. La Memòria 
4. L’Informe d’auditoria dels comptes anuals

Tercer.- Rendir el Compte General de l’exercici 2020 aprovat en l’acord anterior, a la 
Sindicatura de Comptes de Catalunya i al Tribunal de Comptes, de conformitat amb allò 
previst als articles 223 i 212.5) del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.”
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Sra. alcaldessa.- Aquí va haver-hi una comissió especial de comptes, que és un òrgan 
que es reuneix previ a portar a Ple aquest compte general. En l’aprovació inicial hi va 
haver unes al·legacions del PSC, que es van resoldre estimant-les parcialment. Ho dic per 
posar en context, perquè veuran que el primer punt és estimar en part, l’al·legació 
presentada pel grup municipal socialista (PSC-CP) i demanar a l’òrgan d’administració de la 
societat municipal Aigües d’Argentona SA, que presenti una conformitat a la salvetat 
manifestada pels auditors i per la Intervenció municipal, i que procedeixi a la regularització 
comptable de la mateixa en l’exercici comptable de 2021. 

Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Gràcies, és per fer la nostra intervenció, que serà molt breu. De fet, 
estan presentant aquí els comptes generals de l’exercici 2020. Estem al 2022. Senyalar, 
per tant, que de fet, aquests comptes s’haurien d’haver presentat, si no vaig equivocat, 
abans de l’octubre de l’any passat, no? Només volem subratllar, en primer lloc, tal com ja 
va denunciar la sindicatura de comptes, que és l’òrgan de control extern, un dels primers 
òrgans de control extern, que les inversions de l'Ajuntament d’Argentona són 
extremadament baixes, això ve assenyalat en aquest compte general, són 
extremadament baixes, en relació a allò pressupostat. Això ja va passar, com dic, el 2019, 
i no és que ho digui jo, ho diu el síndic de comptes en el seu informe sobre la liquidació, 
en el que senyala que eren de l’orde del 21%, només, o sigui que de cada 5 € 
pressupostats només se n’invertia 1. I en aquest 2020, veiem que són, si no vaig errat, de 
l'ordre del 26%, no? Amb la qual cosa, també, podríem dir que de cada 4 coses només 
se’n fa una, de 4 € que s’han pressupostat, només se n’ha invertit 1. Bueno, això al nostre 
criteri, no deixa de ser un frau, un frau a la ciutadania. Se’ls promet una cosa i no s’arria a 
complir. Ja sé que això no s’arriba a complir mai al 100%, però home, clar, entre el 26% o 
una quantitat molt més elevada, que seria desitjable, més propera al 100%, seria la gran 
diferència que té el nostre Ajuntament, des que vostès el governen. Com deia, es deixen 
de fer ¾ d’allò que se’ls ha anunciat als vilatans d’Argentona. Per altra part, i aquí també 
ve la nostra, nosaltres vam presentar una reclamació, perquè ens hem vist obligats a 
haver de posar en relleu amb unes al·legacions presentades pel nostre grup socialista, 
que la societat Aigües d’Argentona incloïa en els seus comptes uns drets d’ingressos que, 
això estem parlant de l’exercici 2020, que l'Ajuntament no els té reconeguts, en aquell 
any. Per tant, nosaltres considerem que al tractar-se de la totalitat dels comptes de l’ens, 
Ajuntaments i les seves entitats, o sigui l’organisme autònom del Càntir, i la societat 
d’aigües inclosos, al nostre entendre, no reflexa la imatge fidel de l’ens en la seva totalitat. 
Motiu pel qual votarem en contra d’aquest compte general, tot i que estem d’acord en 
que s’hagi estimat aquesta reclamació que presentàvem, que és la que ve en el primer 
punt del dictamen, com no pot ser d’altra manera. De fet, i perquè quedi clar, el Ple 
sotmet a votació el fet d’estimar en part l’al·legació presentada pel grup municipal 
socialista i demanar a l’òrgan d’administració de la societat Aigües d’Argentona que 
presenti una conformitat a la salvetat manifestada pels auditors i per la intervenció 
municipal i que procedeixi a la regularització comptable de la mateixa en l’exercici 
comptable de 2021. És a dir, és el Ple en tot cas que decidirà reconèixer el que ja 
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manifesten els auditors i la intervenció municipal. El grup socialista l’únic que ha fet és 
posar-ho sobre la taula i així s’ha recollit, perquè no és altra cosa que la que diuen els qui 
fan el control de la societat en aquest cas d’aigües d’Argentona. Com no pot ser d’altra 
manera, i amb el desig que l’òrgan d’administració d’aigües d’Argentona procedeixi a 
aquesta regularització comptable que sembla ser que li demanarà el Ple, que això es faci 
en aquest, no en aquest exercici 2022 sinó en el del 2021, perquè els comptes d’aigües 
d’Argentona del 2021 encara no han estat aprovats i per tant, entenc que és per això que 
se li demana referent a l’exercici comptable de 2021. En resum, doncs, satisfets de que la 
nostra al·legació sigui recollida, perquè creiem que no diu altra cosa que el que diuen els 
òrgans de control. I segona, no aprovar aquests comptes del 2020, en tant en quant al 
nostre criteri no reflexen exactament el que hauria de reflexar, perquè si la societat 
considera que l'Ajuntament té una obligació de pagament, l’Ajuntament en aquell 
moment, no tenia reconeguda aquesta obligació. Per tant, és una incoherència que no 
podem admetre sinó que s’hauria d’haver solucionat abans. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sobre la primera part que comentava del tema de les inversions, som 
conscients d’aquesta dificultat per tirar endavant les inversions. És per aquest motiu que 
des de fa molts mesos estem treballant molt en el tema de l’organització dels serveis 
territorials i derivat també en contractació, per poder resoldre la situació de col·lapse en 
la que molts cops es troba el departament, moltes vegades perquè cada vegada és més 
complicat el tràmit administratiu. Sap greu, però és així i és el que ens trobem. Ja sé que 
no és excusa, però s’hi troben molts Ajuntaments, en aquestes dificultats i nosaltres 
estem treballant en això, amb aquestes millores en l’organització, que esperem, 
evidentment no és una cosa que es vegi a curt termini, però amb el pas dels mesos, es 
pugui veure la feina que estem treballant, que és més invisible, perquè no la veu la 
ciutadania, però si no es fa, és una problemàtica que no s’hauria resolt mai, perquè no hi 
ha altra manera. Em sap greu que no es pugui veure, però la consciència la tenim 
tranquil·la, sabent que estem treballant en la direcció correcta. La segona part de 
l’exposició que ha fet ja és el que recull el propi acord, per tant, jo no li puc dir res més 
que el que vostè ha dit, que és el que recull la pròpia moció, per tant, no hi ha res més a 
afegir. Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- També per explicar una mica la visió nostra del 2020, tot i 
que en la comissió que es fa abans de que es portin a aprovació també vam fer les 
preguntes i el següent argument. Nosaltres votarem a favor, ja ho vam votar també. 
També entenent una mica, tal com ara defensava l’alcaldessa, aquesta feina que es fa des 
de serveis econòmics i que dificulta molt la normativa, que cada vegada va canviant, però 
també dificulta que ha sigut dels espais que més la gent que hi ha anat passant ha tingut 
dificultats, perquè han canviat o perquè mancava en alguns moments. Sí que és cert que 
es presenten tard i això ha fet també que algunes subvencions que havíem de rebre 
estiguessin retingudes i amb aquesta aprovació ara es farà que realment vinguin. I també 
demanaríem que en el 2021 no passés, que es poguessin presentar i que fos estable, 
aquesta regidoria i les seves funcions. Sí que és cert que ho votem a favor, tot i que ja 
vaig comentar que ens agradaria, tot i que no pot ser, que es poguessin votar 
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diferenciadament, perquè cada estament, és a dir, sigui l'Ajuntament, sigui la companyia 
o sigui el patronat, que ara no tenim, tenia el seu funcionament i té la seva gestió 
personal i n’hi ha que podem estar més d’acord i n’hi ha que no. I ens ho fan votar dintre 
del mateix sac i això dificulta a vegades que el vot es pugui fer d’una certa manera. Si 
parlem de l'Ajuntament, tal com dèiem, hi ha un romanent molt gran, de quasi 5M € i ara 
també, d’aquí poc, veurem en un dels punts d’avui, que torna a passar igual, amb el 2021, 
i que tot i així hi havia una pèrdua amb la gestió d’ingressos i despeses, però que era part 
del funcionament. Amb el tema de la companyia, sí que en aquest cas havia minvat el 
benefici, per tant, hi havia un tema de regularització que s’havia de fer, perquè 
comptablement no s’havia posat bé i també hi havia alguns increments en temes de 
personal que també era important ser revisat i comentat. I en tema de museu, veiem 
que, tot i que ara l’hem absorbit, que hi havia una pèrdua important i que en aquí és 
potser on teníem més la discrepància en la gestió que s’havia estat fent, perquè era el 
segon any amb pèrdua, tot i que un veníem del tema de la Covid, però que era important 
que aquesta gestió no fos així, perquè entenem que hi ha serveis que potser han de ser 
deficitaris, perquè entenem que estem donant un servei a la ciutadania, però n’hi ha 
d’altres que s’han de revisar, perquè el cost l’assumeixi qui està fent aquella activitat. I 
aquí sí que nosaltres manifestàvem la discrepància en aquest punt. Ara també ens 
presentaran després alguns increments en lo que són les despeses, dins del museu, per 
temes d’inversió, i també s’hauria de veure, dins del còmput del 2022, que això no torni a 
ser un negatiu quan tanquem l’any que estem. I només era per explicar de que 
separadament hi ha cosetes, però que creiem que la feina que s’ha fet és així, tot i que no 
compartim la gestió que s’ha estat fent en els diferents àmbits. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Gràcies. Només per anunciar el nostre vot d’abstenció respecte el 
compte general. I com bé s’ha explicat, ha explicat molt bé en Pep Arenas, aquesta 
qüestió de l’execució tan minsa de les inversions dels pressupostos, que va lligat com 
també ha dit la Montse Capdevila fa un moment, a un altre punt que tenim a l’ordre del 
dia, que és aquesta modificació de crèdits amb aquests romanents de tresoreria, clar, 
aquestes execucions tan minses de pressupostos estan implicant que després quan es 
liquida el pressupost hi hagi aquests romanent de tresoreria tan enorme, que 
pràcticament equival a aprovar un pressupost nou en matèria d’inversions. Per tant, és 
una crítica que volem fer, que s’ha donat de fa bastants anys. S’ha anat suavitzant 
lleugerament, però continuem veient que hi ha uns romanents de tresoreria encara molt 
extrems. Aquest és el motiu pel qual ens abstindrem a la votació del compte general.

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Molt breument, per matisar, després de les intervencions dels grups 
municipals, que nosaltres hem fet referència a la manca de gestió de les inversions, cosa 
totalment o bastant independent o quasi del tot independent de la gestió que s’ha fet des 
dels departaments de serveis econòmics per portar aquí el tancament d’aquests 
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comptes, que no hi ha dubte que han fet un treball, malgrat arriba tard, ells han fet un 
treball interessant, i la prova és aquesta, recollir aquesta al·legació que hem fet, ho han 
treballat de la forma adequada i tot el conjunt en si del compte, ho han treballat de la 
forma adequada. Només era per matisar aquesta distinció, gràcies.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 13 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, 
Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà, 
Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, Joan 
Martín Garachana i Juan Fco. Fragoso Escribano), 2 vots en contra (Susana A. López Rico i 
Josep Arenas Ponsa) i 2 abstencions (Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas) 

3.5) Baixa definitiva d’obligacions, manaments de pagament i factures afectats per 
prescripció

“Vist que en data 13 de desembre del 2021 el Ple de la Corporació va acordar declarar la 
prescripció inicial de les obligacions reconegudes pendents de pagament i ordres de 
pagament expedides contra la Tresoreria municipal, pel transcurs del termini de quatre 
anys sense exercitar-se dret algun per part dels titulars a exigir el pagament de les 
obligacions ja reconegudes contingudes al detall a l’Annex I va aprovar inicialment la baixa 
de les factures recollides a l’Annex II – Factures pendents definitives de la comptabilitat 
municipal.

Vist que es va sotmetre l’expedient al tràmit d’audiència als interessats mitjançant 
notificació i informació pública mitjançant publicació d’anunci en el BOPB de data 24 de 
desembre de 2021 i en el tauler d'edictes de l’Ajuntament.

Segons diligència de Tresoreria de data 19 d’abril i certificat de secretaria de data 19 
d’abril, durant el període d’audiència als interessat i informació pública no han estat 
presentades al·legacions.

Examinada la documentació de l’expedient i de conformitat amb el que es disposa en 
l’article 25 de la Llei 47/2003 de 26 de novembre, General Pressupostària i l’article 45 de 
la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques.

Per tot l’exposat anteriorment, proposo els següents acords:

Primer. Declarar la prescripció definitiva de les obligacions reconegudes pendents de 
pagament (i/o d'ordres de pagament expedides contra la Tresoreria municipal) pel 
transcurs del termini de quatre anys sense exercitar-se dret algun per part dels titulars a 
exigir el pagament de les obligacions ja reconegudes contingudes al detall a l’Annex I – 
Obligacions i manaments de pagament definitius subjectes a prescripció.
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Segon. Aprovar definitivament la baixa de les factures recollides a l’Annex II – Factures 
pendents definitives de la comptabilitat municipal.

Tercer. Declarar extingides les obligacions reconegudes per aquesta Corporació 
pendents de pagament i ordres de pagament expedides contra la Tresoreria Municipal, i 
la seva corresponent baixa en els seus respectius comptes.

Quart. Publicar en el Butlletí Oficial de la Província i en tauler d’anuncis de l’Ajuntament 
la declaració de la prescripció i, per tant, l'extinció dels deutes.”

Sra. alcaldessa.- Sobre aquesta qüestió, dir que és una baixa que es fa després de molts 
anys en que no s’ha fet i, per tant, aquí hi ha hagut una acumulació que han anat quedant 
pendents en la comptabilitat que, jo vaig preguntar lo que em demanàveu sobre algunes 
qüestions relacionades amb prestacions i algunes factures grans, que ens vau demanar 
l’explicació. La resposta que em va fer el tresorer és que la majoria de vegades es tracta 
de duplicitat o errades materials, no és en cap cas una qüestió de que l’Ajuntament s’ha 
descuidat de pagar, han passat els anys i ara prescriuen. Ell m’ho està mirant i a data 
d’avui no m’ho ha pogut donar, però la situació que m’ha advertit és que en el cas de les 
prestacions, també quan va sortir, de vegades és que no s’ha justificat o ha faltat 
informació per part de les persones usuàries que havien de ser beneficiàries, però que 
sempre són qüestions d’aquestes característiques. Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Gràcies per l’explicació, perquè realment hi havia alguns 
imports que nosaltres vam fer, vam preguntar a informatives i que crec que ja venien 
d’alguna altra comissió que havíem fet i que són imports grans i de serveis de recollides 
de residus, que estaria bé saber si són duplicitat o què ha passat amb aquestes factures.

Sra. alcaldessa.- Sí, ells ja ho saben i m’han dit que intentarien esbrinar exactament quin 
és el motiu. 
Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 15 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, 
Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà, 
Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, Joan 
Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa i Juan Fco. Fragoso 
Escribano) i 2 abstencions (Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas) 

3.6) Modificació de l’ordenança fiscal núm. 6 Reguladora taxa expedició documents 
administratius

“El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 27 el procediment per a 
l’aprovació i modificació de les ordenances fiscals reguladores dels tributs i taxes locals, i 
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del 41 al 47 el procediment per a l’aprovació i modificació de les ordenances reguladores 
dels preus públics.

Quan es modifiquen les ordenances, els acords de modificació hauran de contenir la 
nova redacció dels preceptes afectats.

La publicació dels textos actualitzats de les ordenances municipals resulta necessària, a fi 
de donar compliment a allò que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 de 
desembre, General Tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de servir 
com a eina normativa fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació 
informativa amb els ciutadans.

Així mateix, la disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General Tributària, i 
l’article 12 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals possibiliten que les 
entitats locals adaptin l’aplicació de la normativa tributària general al règim d’organització 
i funcionament propi de cada entitat, previsió aquesta que justifica la proposta d’aprovar 
i mantenir actualitzada, amb les modificacions que s’escaiguin, les ordenances fiscals.

En data 25 d’abril de 2022 s’ha emès informe-proposta per part de la tècnica de Recursos 
Humans, segons el qual es proposa modificar l’Ordenança núm. 6, reguladora de la taxa 
per expedició de documents administratius, en els termes que s’exposen en el mateix. 

Vist l’informe conjunt d’Intervenció-Tresoreria de data 9 de maig de 2022 favorable a la 
modificació de l’ordenança núm. 6, reguladora de la taxa per expedició de documents 
administratius.

Vist informe de secretaria de data 16 de maig de 2022, l’informe d’esmena de la Tècnica 
de Recursos Humans i l’informe complementari d’Intervenció i Tresoreria de data 25 de 
maig de 2022.

Per tot això exposat, al Ple Corporatiu proposo l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Aprovar provisionalment i, en cas de no presentar-se reclamacions en el termini 
d’informació pública, definitivament la modificació de l’article 5è Exempcions i beneficis 
fiscals i l’article 7è Tarifa, de l’Ordenança núm. 6, reguladora de la taxa per expedició de 
documents administratius, que quedaran redactats de la següent manera:

“Article 5è Exempcions i beneficis fiscals
[...]

5. Per les tarifes de l’epígraf cinquè vinculades als drets d’examen per la participació 
de processos selectius de l’Ajuntament d’Argentona es contempla la bonificació del 50% 
de la quota pels supòsits següents:
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• Persones que acreditin estar inscrites a l’atur durant, com a mínim, un més 
anterior a la data de convocatòria

• Persones que acreditin un grau de discapacitat del 33% o superior. 

[...]

“Article 7è Tarifa
[...]

Epígraf 
cinquè Drets d’examen per convocatòria de places a l’Ajuntament d’Argentona

1 Per convocatòries del grup A1 25,00€

2 Per convocatòries del grup A2 20,00€

3 Per convocatòries del grup B 18,00€

4 Per convocatòries del grup C1 15,00€

5 Per convocatòries del grup C2 10,00€

6 Per convocatòries del grup AP 5,00€

Epígraf 
sisè

Altres expedients i documents

1 Per qualsevol altre expedient o document que no està 
expressament tarifat

4,28€

2 Per registre d’animals de companyia, que es porti a terme dins 
de les campanyes de promoció per censar animals

3,64€

3 Per registre d’animals de companyia, que es porti a terme fora 
de les campanyes de promoció per censar animals

7,29€

Epígraf 
setè

Còpia de documents de l’arxiu històric que s’expedeixin a instància de 
particulars /persones físiques o jurídiques

1 Per còpia de documents històrics

1.1 Fotocòpia normal DIN A4 0,22€

1.2 Fotocòpia normal DIN A3 0,43€

1.3 Fotocòpia en color DIN A 4 1,88€

1.4 Fotocòpia en color DIN A 3 2,96€

1.5 Escanejar fotografies i/o documents 7,24€

1.6 Còpia de documents amb format gran, preu m/l 2,74€
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Segon.- Exposar al públic el precedent acord durant el termini de trenta dies hàbils, 
mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província, en un diari d’àmplia difusió i 
en el tauler d’edictes municipal, a l’objecte de que totes les persones interessades puguin 
examinar l’expedient i formular les al·legacions que creguin oportunes.

Tercer.- Una vegada s’entengui aprovada definitivament la modificació de l’ ordenança 
d’esment, publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, als efectes de la seva vigència.

Quart.- La present modificació començarà a regir a partir del dia següent al de la 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província, i serà vigent mentre no s’acordi la seva 
modificació o derogació expressa.”

Sra. alcaldessa.- Realment és com vam informar a les informatives, que el butlletí oficial 
de la província ens cobrava la publicació d’aquests processos i el que cobràvem, només 
pel fet de que nosaltres estàvem cobrant la taxa, veiem que no sortien els números, 
perquè cobràvem menys del que costava l’anunci. Ara aquest anunci ja no es paga i 
tornem a recuperar una qüestió que és de justícia, perquè quan fem un procés selectiu, 
l'Ajuntament té despeses importants de molt personal implicat en aquests processos i a 
més és habitual, en molts Ajuntaments s’està fent, hi ha unes tarifes que no són molt 
altes, però a banda hi ha unes exempcions i beneficis fiscals que preveu un 50% de 
descompte i bonificació en persones que acreditin estar inscrites a l’atur durant com a 
mínim un mes anterior a la data de la convocatòria i les persones que acreditin un grau 
de discapacitat del 33% o superior. Les tarifes van en funció de la tipologia o del grup al 
qual volen accedir aquestes persones. 
Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas i Juan Fco. Fragoso Escribano) 

3.7) Modificació de l’ordenança fiscal núm. 67 Reguladora del preu públic del servei 
d’escola bressol municipal

“El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 27 el procediment per a 
l’aprovació i modificació de les ordenances fiscals reguladores dels tributs i taxes locals, i 
del 41 al 47 el procediment per a l’aprovació i modificació de les ordenances reguladores 
dels preus públics.
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Quan es modifiquen les ordenances, els acords de modificació hauran de contenir la 
nova redacció dels preceptes afectats.

La publicació dels textos actualitzats de les ordenances municipals resulta necessària, a fi 
de donar compliment a allò que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 de 
desembre, General Tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de servir 
com a eina normativa fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació 
informativa amb els ciutadans.

Així mateix, la disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General Tributària, i 
l’article 12 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals possibiliten que les 
entitats locals adaptin l’aplicació de la normativa tributària general al règim d’organització 
i funcionament propi de cada entitat, previsió aquesta que justifica la proposta d’aprovar 
i mantenir actualitzada, amb les modificacions que s’escaiguin, les ordenances fiscals.

En data 10 de maig de 2022 s’ha emès informe-proposta per part de la tècnica 
d’educació, segons el qual es proposa modificar l’Ordenança núm. 67, reguladora del 
preu públic del servei d’escola bressol municipal, en els termes que s’exposen en el 
mateix. 

Vist l’informe conjunt d’Intervenció-Tresoreria de data 13 de maig de 2022 favorable a la 
modificació de l’ordenança núm. 67, reguladora del preu públic del servei d’escola 
bressol municipal.

Vist informe de secretaria de data 26 de maig de 2022 i l’informe d’Intervenció-Tresoreria 
complementari de data 26 de maig de 2022.

Per tot això exposat, al Ple Corporatiu proposo l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Aprovar provisionalment i, en cas de no presentar-se reclamacions en el termini 
d’informació pública, definitivament la modificació per incorporació de disposició 
addicional de l’Ordenança núm. 67, reguladora del preu públic del servei d’escola 
bressol municipal, que quedarà redactada de la següent manera:

“Disposició addicional

D’acord l’establert en la disposició addicional 17 de la Llei 2/2021 de 29 de desembre, de 
mesures fiscals, finances, administratives i del sector públic regula el finançament del cost de 
les famílies i en relació amb aquesta, als compromisos contrets per la Conselleria d’Educació 
de la Generalitat de Catalunya a l’Acord marc per finançar el cost que té per a les famílies 
l’escolarització d’infants a i2 a les llars d’infants i a les escoles bressol de titularitat municipal, i 
també per avançar cap a la incorporació del finançament del primer i segon curs del primer 
cicle d’educació infantil (i0 i i1), mentre sigui efectiu el compromís que s’assumeix per part de 
la Conselleria d’Educació de la Generalitat de Catalunya, no s’aplicarà el pagament de la Tarifa 
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1 “Atenció als infants en hores lectives” i de la Tarifa 3 “Matrícula” a aquells alumnes del curs 
i2 a partir del curs 2022-2023, als efectes de donar eficàcia als compromisos adquirits per la 
Generalitat de Catalunya en aquest acord i en funció dels termes en què està redactat el 
mateix. 

En cas que, per qualsevol motiu, la Generalitat de Catalunya no acabi assumint o deixi 
d’assumir en tot o en part el que s’estipula en aquest “Acord marc”, es practicarà la liquidació 
que correspongui a les famílies dels infants afectats per aquesta disposició addicional, que 
hauran d’assumir la part corresponent al finançament que fa la Generalitat i que es recull a la 
mateixa ordenança en les tarifes abans esmentades, excloent de qualsevol responsabilitat o 
obligació a l’Ajuntament d’Argentona, sens perjudici de les accions judicials que es puguin 
exercir per defensar els interessos d’aquesta corporació. 

Les posteriors modificacions, derogacions i/o ampliacions d’aquest Acord, així com en 
disposicions legals de rang superior serviran per modificar, automàticament aquesta 
disposició.”

Segon.- Exposar al públic el precedent acord durant el termini de trenta dies hàbils, 
mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província, en un diari d’àmplia difusió i 
en el tauler d’edictes municipal, a l’objecte de que totes les persones interessades puguin 
examinar l’expedient i formular les al·legacions que creguin oportunes.

Tercer.- Una vegada s’entengui aprovada definitivament la modificació de l’ ordenança 
d’esment, publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, als efectes de la seva vigència.

Quart.- La present modificació començarà a regir a partir del dia següent al de la 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província, i serà vigent mentre no s’acordi la seva 
modificació o derogació expressa.”

Sra. alcaldessa.- Com saben, saben el grup I2, que és l’anterior P2, serà gratuït per les 
famílies, això vol dir que la Generalitat es fa càrrec de la part que es feia càrrec, 
habitualment es parla d’un terç la Generalitat, un terç les famílies i un terç l'Ajuntament, i 
el que fa la Generalitat és pagar dues terceres parts i l'Ajuntament una tercera part. El 
que fem és aquesta modificació, preveient que les famílies no hagin de pagar aquest 
curs.

Sr. Joan Martín.- Bona tarda. Aprofito el benentès per preguntar o consultar, perquè ja 
vam demanar-ho a l’anterior mandat, ho vam preguntar l’any anterior amb el canvi de 
l’empresa, però hi ha una limitació horària respecte les hores que poden estar els nens a 
la llar d’infants. Se’ns va dir que això ho miraríem per la següent regulació, per l’any 
vinent, això se’ns va dir l’any anterior i en el mandat anterior. Llavors, volíem saber si 
s’estava consultant, mirant, perquè aquesta incomoditat per les famílies a vegades inclús 
sí que en alguns moments, per mitja hora, els pares no poden accedir al servei, 
simplement perquè no poden acollir-se a aquest horari. 
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Sra. alcaldessa.- Això no seria de la qüestió, però si vol, ho responem ara o anem a precs 
i preguntes.

Sr. Joan Martín.- No, ja sé que no és de la qüestió, però com que també afectarà en 
aquest marc que ara no serà llar d’infants, era també per preguntar com estaria en 
aquest aspecte. 

Sra. alcaldessa.- Regidor Perejoan.

Sr. Joaquim Perejoan.- Bona tarda. En principi una mica sorprès, perquè no té molt a 
veure, bo i que vostè comenta que afectarà, jo no hi veig aquesta afectació dins aquesta 
variació horària. De fet, el reglament d’escola bressol s’està estudiant, s’està mirant 
d’adequar. Segurament a una nova normativa. Hi ha hagut també canvi d’empresa, com 
vostè també ha comentat, i tot es tindrà en consideració. Ara jo no li puc dir si ampliarem 
mitja hora, una hora o reduirem. No hi ha cap mena d’intenció de perjudicar ningú, 
evidentment, sinó que sempre anar en favor de les famílies, l’únic és que aquí el que 
fèiem era explicar aquesta novetat, que el departament d’ensenyament ha anunciat a 
tothom aquesta gratuïtat d’aquesta línia d’I2, que és una gratuïtat encoberta, com bé ha 
explicat la Sra. alcaldessa, i que bé, que nosaltres des de l'Ajuntament el que farem és 
col·laborar i aportar aquesta part que el departament deixa de cobrir i que responent a la 
seva pregunta, li comento que ho tenim en estudi i ho anirem treballant conjuntament, 
cap problema. 

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Jo volia fer una pregunta que evidentment no me la de respondre el 
govern, però igual té alguna idea. Evidentment, amb aquesta gratuïtat de l’I2, que seria el 
tercer curs de l’escola bressol, s’entén, és sentit comú, que segurament hi haurà més 
demanda, i era per si l'Ajuntament té que ja us avanço que no, però si l'Ajuntament té 
alguna notícia des del govern de la Generalitat de que es posen més recursos per obrir 
més aules, perquè hi hagi més places, perquè evidentment hi haurà més demanda i 
aquest problema, aquesta bona idea de la gratuïtat, perquè per nosaltres és un bon camí, 
però sempre que legislem i dotem de més drets a la ciutadania, s’han de posar també 
més diners i a mi m’agradaria saber si el govern té, li ha arribat alguna notificació de que 
tindrem algun ajut per poder, perquè sinó, em temo que, com moltíssimes vegades, són 
els governs dels Ajuntaments que es troben amb el pa amb tomàquet de que hi haurà 
molta més demanda que places i tindrem a molts pares emprenyats perquè no entraran 
en aquesta oferta. I només era això. Jo diria que és una pregunta retòrica, perquè molt 
em temo que sé la resposta, que és que no hi ha més dotació econòmica.

Sra. alcaldessa.- Sr. Perejoan.

Sr. Joaquim Perejoan.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Vostè mateixa s’ha respost, com bé ha 
comentat. És obvi que no tenim més informació, perquè el departament no ens en dona, 
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tampoc. Només afegir que a les preinscripcions no hi ha hagut més demanda que oferta, 
la qual cosa, bé, si més no, ens fa estar tranquils, perquè és el primer neguit que tenim, a 
vegades patim en el mateix sentit que vostè comentava, de dir a veure si ara aquí 
haurem de posar alguna solució que no teníem prevista, però a hores d’ara, com vostè ha 
comentat, no hi ha aquesta resposta i per altra part, de moment els indicis no fan pensar 
que haguem de patir.

Sra. alcaldessa.- Sr. Collet.

Sr. Xavier Collet.- Aprofitant la benentesa que s’està parlant d’això i el regidor Perejoan 
ha dit que s’està treballant amb el reglament, recordar-los, segurament els regidors 
anteriors se’n recordaran, que des de TxA vam estar treballant i sent molt insistents quan 
es feien els plecs per l’adjudicació del servei d’escoles bressol, que també vam estar 
treballant molt i insistint en el reglament quan es va aprovar, que pel que fa als plecs es 
van portar d’urgència al Ple i no hi vam poder intervenir, cosa que no ens va agradar i ens 
va saber molt greu, i que ens agradaria que, ja que diu que hi estan treballant, que ens hi 
deixés participar, que ens informés i que no sigui just quan arriben les comissions 
informatives, just abans d’aprovar-ho. Que sigui amb una mica de temps, perquè ens 
agradaria coneixe’ls, participar-hi i aportar la nostra visió. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Perejoan. 

Sr. Joaquim Perejoan.- Gràcies. Coneixe’ls, entenc que més que coneixe’ls serà tenir 
aquesta informació de la modificació del reglament. 

Sr. Xavier Collet.- Conèixer la proposta.

Sr. Joaquim Perejoan.- Ah, val, com parlava en plural, no sabia... Sí, una de les feines que 
tenim, perquè s’arrossega de fa molts anys, en som conscients, que hi ha hagut aquesta 
demanda, vingui de qui vingui, i com tot, si arriba el moment que s’ha de posar al dia i 
s’han de modificar coses, ho compartirem, no hi ha cap mena d’inconvenient. I 
evidentment, intentarem fer-ho abans d’aquesta última hora que bé ha esmentat vostè.

Sr. Xavier Collet.- Però vostè ha dit que hi estaven treballant o que hi havia la intenció de 
fer-ho.

Sr. Joaquim Perejoan.- Hi ha la intenció de treballar, de fet, ja està sobre la taula, perquè 
de fet, és una de les feines que des de la regidoria i des de la vessant tècnica ens hi hem 
de posar i sobre la taula hi ha la proposta per començar a treballar-ho i és cert que cal 
fer-hi algun retoc.

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació. 
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Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per unanimitat de tots els presents 
(Georgina Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim 
Perejoan Hernández, Àngel Puig Boltà, Pere Móra i Juvinyà, Cipriana Sánchez Palma, 
Laura Gàllego Marfà, Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat 
Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico, Josep Arenas Ponsa, Bernat 
Calvo Català, Cristina Maynou i Casanovas i Juan Fco. Fragoso Escribano) 

En aquest moment marxa de la sessió el Sr. Pere Móra

3.8) Expedient de modificació de crèdits núm. 4/2022 del pressupost municipal de 
l’exercici 2022

“Vistes les propostes de modificació de crèdits presentades per les diferents Regidories 
de l’Ajuntament, i la memòria-proposta de l’Alcaldia relativa a la modificació de crèdits 
proposada per tal de fer front als crèdits extraordinaris i suplements de crèdit, de 
conformitat amb allò previst als articles 177 i següents del RDL 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, i als articles del 9 
al 13 de les Bases d’execució del vigent pressupost municipal, al Ple Corporatiu proposo 
l’adopció dels següents acords:

Primer.- Aprovar inicialment i, en el supòsit de que en el tràmit d’informació pública no 
es presentin reclamacions, definitivament, l’expedient de modificació de crèdits núm. 
4/2022 del pressupost de l’Ajuntament d'Argentona, exercici 2022, per un import total de 
3.304.341,42€, sota la modalitat de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit, segons 
el detall següent:

PRESSUPOST DE DESPESES  
CRÈDITS EXTRAORDINARIS  

Partida Codi projecte Concepte Import
Alcaldia    
 UTG Alcaldia    
 100-338-20300 Lloguer maquinària 3.000,00
 100-338-22609 Activitats culturals i esportives 5.000,00
 100-338-22701 Seguretat 500,00
 UTG de RRHH    

 110-920-25000 
Treballs realitzats per AAPP i altres entitats 
públiques 6.000,00

 Cohesió    
 121-2311-62200 Edificis i altres construccions 290.000,00
 121-2311-62500 Mobiliari 6.500,00
 Policia    
 130-130-62200 Edificis i altres construccions 5.200,00
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 130-130-62400 Elements de transport 10.000,00

 130-130-62900 
Altres inversions noves associades al 
funcionament operatiu dels serveis 4.500,00

 Mobilitat    
 131-4412-22711 Servei bus festa major 2.000,00
Àrea de Serveis Generals   
 UTG Serveis Generals   
 200-920-22700 Neteja 73.848,94
 200-920-22706 Estudis i treballs tècnics 15.000,00
Àrea de Serveis Personals   
 PFI    
 301-326-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 20.000,00
 La Sala    
 306-333-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 18.150,00
 Biblioteca Municipal   
 308-3321-22199 Altres subministraments 600,00
 Actes Culturals i Festes   
 313-338-22602 Publicitat i propaganda 304,92
 313-338-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 28.300,00
 313-338-62500 Mobiliari 8.000,00
 313-3345-22105 Productes alimentació 450,00
 UTG Educació    
 320-320-22105 Productes alimentaris 500,00
 320-320-22699 Altres despeses diverses 3.000,00
 Escola Bernat de Riudemeia  
 321-320-62200 Edificis i altres construccions 85.300,00
 321-320-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 4.000,00
 Escola d'Argentona   
 322-320-62200 Edificis i altres construccions 24.000,00
 Escola Sant Miquel del Cros   
 323-320-62200 Edificis i altres construccions 48.000,00
 323-320-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 11.500,00
 Escola Les Fonts    
 324-320-62200 Edificis i altres construccions 30.200,00
 324-320-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 23.750,00
 E.B. Cargol Treubanya   
 325-326-62200 Edificis i altres construccions 30.000,00
 E.B. El Bosquet    
 327-326-62200 Edificis i altres construccions 33.000,00
 UTG Esports    
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 330-342-62900 
Altres inversions noves associades al 
funcionament operatiu dels serveis 48.400,00

 Pavelló esports municipal   
 333-342-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 1.800,00

 333-342-62900 
Altres inversions noves associades al 
funcionament operatiu dels serveis 7.000,00

 Camp esportiu municipal   
 334-342-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 19.550,00

 334-342-62900 
Altres inversions noves associades al 
funcionament operatiu dels serveis 4.000,00

 Sanitat ambiental   
 341-311-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 17.400,00
 Dispensari Cros    
 345-312-21200 Edificis i altres construccions 600,00
 Gent Gran    
 348-231-22300 Transports 1.200,00
 Comerç local    

 365-430-20300 
Arranjament de maquinària, instal·lacions 
tècniques i utillatge 6.000,00

Àrea de Serveis Territorials   
 UTG Serveis Territorials  
 400-151-61901 Projecte urbanització torrent de la salut 48.400,00
 400-920-22706 Estudis i treballs tècnics 35.000,00
 400-920-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 12.000,00
 UTG Serveis i espai públic  
 430-150-62500 Mobiliari 55.000,00

 430-155-61900 

Altres inversions de reposició en 
infraestructures i béns destinats a l'ús 
general 48.000,00

 430-161-65000 
Altres inversions de reposició en 
infraestructures i béns destinats l'ús general 200.000,00

 430-171-22799 Altres treballs realitzats empreses i prof 10.000,00
 430-920-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 4.000,00

 430-165-61901 

Altres inversions de reposició en 
infraestructures i béns destinats a l'ús 
general 48.000,00

 430-171-60900 Espai de lleure per a gossos 48.000,00
Àrea de Serveis Econòmics   
 UTG Serveis Econòmics  

 500-920-46500 
Transferències a comarques - Consell 
Comarcal del Maresme 38.000,00
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Museu del Càntir   
 UTG Museu del Càntir  
 600-333-22706 Estudis i treballs tècnics 65.000,00

 Total crèdits extraordinaris 1.507.953,86
SUPLEMENTS DE CRÈDITS  

Partida  Concepte Import
Alcaldia    
 UTG Alcaldia  
 100-912-22601 Atencions protocol·làries i representatives 287,98
 100-912-22199 Altres subministraments 1.000,00
 100-925-22002 Material Informàtic no inventariable 200,00
 Comunicació    
 101-920-22602 Publicitat i propaganda 25.000,00

 101-920-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 15.423,50

 UTG de RRHH    
 110-920-12003 Retribucions bàsiques del grup C1 5.600,00
 110-920-12100 Complements de destí personal funcionari 3.500,00
 110-920-12101 Complements específic personal funcionari 4.000,00
 110-920-16000 Seguretat Social 3.400,00
 110-920-22104 Vestuari 3.548,44
 110-920-22400 Primes d'assegurances 4.000,00
 110-920-22607 Oposicions i proves selectives 5.000,00
 110-920-22706 Estudis i treballs tècnics 15.000,00
 Administració de personal   
 111-920-15000 Productivitat (funcionaris) 6.000,00
 111-920-16200 Formació i perfeccionament del personal 4.000,00
 Prevenció Riscos Laborals   
 112 130 16205 Mutua serveis prevenció personal - Policia 320,00
 UTG Participació    

 120-924-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 8.000,00

 Cohesió    
 121-2311-22400 Assegurances 333,00
 121-2311-22609 Activitats culturals i esportives 15.000,00
 121-2311-22699 Altres despeses diverses 135,00

 121-2311-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 6.685,00

 Policia    
 130-130-16200 Formació i perfeccionament del personal 5.000,00
 130-130-21400 Reparacions, manteniment i conservació 423,53
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elements transport
 130-130-22103 Combustible i carburants 985,95
 130-130-22104 Vestuari 7.000,00
 130-130-22500 Tributs estatals 100,00
 130-130-22699 Altres despeses diverses 3.345,69
 130-130-22704 Custòdia, dipòsit i emmagatzematge 823,37
 Mobilitat    
 131-1721-21300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 3.000,00
 131-1721-60900 Instal·lació punt de recàrrega vehicle elèctric 48.400,00
 Ràdio Municipal    

 150-924-22799 
Altres treballs realitzats per altres empreses i 
professionals 6.900,00

 150-924-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 15.500,00
 Butlletí Municipal   

 151-924-24000 
Despeses d'edició i distribució butlletí 
municipal 2.100,00

Àrea de Serveis Generals   
 UTG Serveis Generals   
 200-920-12000 Retribucions bàsiques del grup A1 5.600,00
 200-920-12001 Retribucions bàsiques del grup A2 5.500,00

 200-920-12101 
Complement específic del personal 
funcionari 8.900,00

 200-920-16000 Seguretat social 5.200,00
 200-920-20200 Arrendaments edificis i altres construccions 500,00

 200-920-21400 
Reparacions, manteniment i conservació 
elements de transport 300,00

 200-920-22103 Combustible i carburants 70,00
 200-920-22201 Postals 919,80
 200-920-22300 Transports 2.021,13
 200-920-22604 Jurídics, contenciosos 65.000,00

 200-920-22799 
Altres treballs realitzats per altres empreses i 
professionals 12.059,42

 200-920-62500 Mobiliari 8.100,00
 Ajuntament    
 201-920-22100 Energia elèctrica 18.000,00
 Ajuntament antic   
 202 920 22100 Energia elèctrica 616,47
 202-920-62300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 15.730,00
 Informàtica i innovació tecnològica  
 220-920-21600 Equips per a processos informació 24.347,25
 220-920-22200 Telefòniques 4.587,68
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 220-920-22799 
Altres treballs realitzats per altres empreses i 
professionals 258,64

 220-920-62600 
Equips per a processos informació- Inversió 
informàtica 16.100,00

Àrea de Serveis Personals   
 UTG Serveis Personals  
 300-920-22100 Energia elèctrica 190,09

 300-920-22799 
Altres treballs realitzats per empreses o 
professionals 4.000,00

 Centre Obert El Cros   
 304 2310 22102 Gas 1.293,70
 304-2310-22100 Energia elèctrica 760,58
 La Sala    

 306-333-20300 
Lloguer maquinària, instal·lacions tècniques i 
utillatge 336,99

 306-333-22102 Gas 25.569,67

 306-333-22799 
Altres treballs realitzats per empreses o 
professionals 12.100,00

 Casa Gòtica    
 307-3322-22100 Energia elèctrica 21,44
 Local entitats    
 309-920-22100 Energia elèctrica 83,47
 Biblioteca Municipal   
 308-3321-22001 Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 600,00
 308-3321-22609 Activitats culturals i esportives 1.500,00
 UTG Cultura    
 310-334-22001 Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 8.000,00
 310-334-22609 Activitats culturals 13.600,00

 310-334-22799 
Altres treballs realitzats per empreses o 
professionals 8.300,00

 Festa Major d'Estiu   
 311-338-20300 Lloguer maquinària, instal·lacions i utillatge 7.100,00
 311-338-22105 Productes alimentació 1.000,00
 311-338-22199 Altres subministraments 2.490,59
 311-338-22609 Activitats culturals i esportives 17.000,00

 311-338-22799 
Altres treballs realitzats per empreses o 
professionals 7.150,00

 311-338-227991 Altres treballs inspecció fira d'atraccions 2.315,00
 Actes culturals i festes   
 313-338-22199 Altres subministraments 18.200,00
 313-338-22609 Activitats culturals i esportives 5.030,00
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 313-338-22799 
Altres treballs realitzats per empreses o 
professionals 34.601,10

 313-3345-22609 Activitats culturals - Festival Sense Portes 35.500,00

 313-3345-22799 
Altres treballs realitzats per empreses o 
professionals 12.200,00

 Patrimoni    

 314-336-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 20.200,00

 UTG Educació    
 320-320-22609 Activitats educatives 7.670,60
 320-323-21200 Edificis i altres construccions 21.095,64
 320-326-48900 Activitats docents complementàries 7.948,18
 Escola Bernat de Riudemeia  
 321 323 22102 Gas 1.303,55
 Escola d'Argentona   
 322-323-22100 Energia elèctrica 7.000,00
 322 323 22102 Gas 123,12
 322-323-62200 Cobertura pati d'escola 10.000,00
 Escola Sant Miquel del Cros   
 323-323-22100 Energia elèctrica 3.000,00
 323-323-22102 Gas 1.864,25
 Escola Les Fonts    
 324-323-22101 Aigua 1.500,00
 324 323 22102 Gas 2.316,23
 324-323-22199 Altres subministraments 330,00
 EB El Bosquet    
 327 326 22102 Gas 1.175,91
 UTG Esports    
 330-342-22100 Energia elèctrica 2.809,23

 330-342-213011 
Reparació i manteniment d'equipaments 
esportius 13.000,00

 Activitats esportives i de lleure  
 331-341-22199 Altres subministraments 1.000,00

 331-341-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 3.000,00

 Pavelló esportiu Municipal   
 333-342-22100 Energia elèctrica 10.000,00
 333 342 22102 Gas 66,21
 Camp esportiu Municipal   
 334-342-21300 Lloguer maquinària, instal·lacions i utillatge 3.630,00
 334 342 22102 Gas 9,75
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 334-342-22706 Estudis i treballs tècnics 5.000,00
 Piscina Municipal   

 338-342-25000 
Treballs realitzats AAPP i altres entitats 
públiques 75.000,00

 UTG Serveis Socials   
 340-231-22799 Altres treballs realitzats empreses i prof 4.000,00

 340-231-25000 
Treballs realitzats per AAPP i altres entitats 
públiques 1.000,00

 340-231-48003 
Prestacions tractament psicològic víctimes 
violència de gènere 3.000,00

 340-231-48904 Subv. Nominativa Creu Roja 192,07
 Sanitat Ambiental   
 341-311-22199 Altres subministraments 1.000,00
 341-311-22716 Servei control de plagues 6.500,00

 341-311-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 5.000,00

 Igualtat    
 344-231-22609 Activitats igualtat 23.000,00

 344-231-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 7.681,50

 Gent Gran    
 348-231-22199 Altres subministraments 2.000,00

 348-231-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 23.600,00

 UTG joventut    
 350 2313 22100 Energia elèctrica 101,49
 350-2313-22199 Altres subministraments 88,70
 350-2313-22609 Activitats joventut 4.000,00

 350-2313-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 23.000,00

 UTG Desenvolupament local  
 360-430-13000 Retribucions bàsiques del personal laboral 7.300,00
 360-430-13002 Altres remuneracions personal laboral 9.300,00
 360-432-16000 Seguretat social 5.300,00
 Turisme    
 361-432-22601 Atencions protocol·làries i representatives 400,00
 361-432-21600 Equips per a processos d'informació 7.000,00

 361-432-46500 
Consorci Promoció Turística Costa del 
Maresme 2.142,56

 Empresa    
 364-433-22799 Altres treballs realitzats per empreses i 10.200,00

P
er

 d
es

ca
rr

eg
ar

 u
n

a 
cò

p
ia

 d
'a

q
u

es
t 

d
o

cu
m

en
t 

co
n

su
lt

i l
a 

se
g

ü
en

t 
p

àg
in

a 
w

eb

C
o

d
i S

eg
u

r 
d

e 
V

al
id

ac
ió

c2
b

95
93

34
b

4f
45

9e
91

08
aa

9e
c8

2b
a8

99
00

1

U
rl

 d
e 

va
lid

ac
ió

ht
tp

s:
//s

eu
el

ec
tr

on
ic

a.
ar

ge
nt

on
a.

ca
t/v

er
ifi

ca
do

r/
ve

rif
ic

ad
or

fir
m

a.
as

p

M
et

ad
ad

es
C

la
ss

if
ic

ad
o

r:
A

ct
a 

 -
   

  O
ri

g
en

: 
O

ri
g

en
 a

d
m

in
is

tr
ac

ió
   

 E
st

at
 d

'e
la

b
o

ra
ci

ó
: 

O
ri

g
in

al

Signatura 1 de 2

Miriam Tenas i
Camps

29/08/2022 Secretària

Signatura 2 de 2

Gina Sabadell
Simó

29/08/2022 Alcaldessa

https://seuelectronica.argentona.cat/verificador/verificadorfirma.asp


Gran, 59 – 08310 Argentona - T. 937974900 - / oac@argentona.cat / www.argentona.cat
                                                         

482

professionals
 Comerç local    
 365-430-22609 Activitats comerç 2.000,00

 365-430-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 43.145,00

Àrea de Serveis Territorials   
 UTG Serveis Territorials  
 400-150-22199 Altres subministraments 305,61
 400-150-22706 Estudis i treballs tècnics 65.000,00
 400-150-62400 Adquisició vehicle serveis territorials 5.500,00
 UTG Serveis i Espai Públic   
 430-150-20400 Arrendament de material de transport 17.622,96
 430-150-22101 Aigua 3.500,00
 430-150-22103 Combustible i carburants 3.366,49
 430-150-22199 Altres subministraments 12.547,88
 430-150-22400 Primes d'assegurances 1.500,00

 430-150-46200 
Ajuntament de Mataró - Plana Sita i Can 
Vilardell 35.147,15

 430-150-62200 Magatzem brigada 43.560,00

 430-150-64800 
Quotes netes operacions arrendament 
financer - brigada 4.800,00

 430-165-22100 Energia elèctrica 3.431,10
 430-171-21000 Servei manteniment parcs públics 181.323,52
 430-171-22199 Altres subministraments 1.713,31
 430-171-22706 Estudis i treballs tècnics 16.000,00
 430-171-62500 Mobiliari urbà 6.000,00
 430-920-21300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 38.678,53
 430-920-21301 Servei de manteniment alarmes i extintors 1.556,42

 430-920-633001 
Contracte manteniment instal·lacions - 
inversió 12.100,00

 430-1532-21000 Servei de manteniment vies públiques 20.000,00
 430-1532-22706 Estudis i treballs tècnics 15.000,00

 430-1532-61900 
Inversions de reposició infraestructures vies 
públiques 200.000,00

 Mercat municipal   
 434 4312 22100 Gas 33,77
 Sostenibilitat    
 440-170-22706 Estudis i treballs tècnics 7.000,00

 440-170-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 1.500,00

 440-170-48901 Subvencions a entitats medi ambient 727,74
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 440-1621-22712 
Servei de recollida de residus (PxP, iglús i 
voluminosos) 1.698,05

 440-1622-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 9.000,00

 440-1623-22713 Eliminació i tractament de residus 6.232,45
Museu del Càntir   
 UTG Museu  
 600-333-21300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge 317,66
 600-333-22199 Altres subministraments 66,45

 600-333-68900 
Altres inversions béns patrimonials - Càntirs i 
altres béns 4.300,00

 Exposicions i altres activitats - Museu  
 601-334-22610 Producció d'exposicions 18.000,00

 601-334-22799 
Altres treballs realitzats per empreses i 
professionals 18.600,00

 Fira de ceràmica - Museu   
 603-4311-22799 Altres treballs realitzats empreses i prof 10.000,00
 Botiga Museu    

 604-333-22005 Càntirs i terrissa per a la venda museu 7.500,00

 Total suplements de crèdit 1.796.387,56
TOTAL MODIFICACIÓ  3.304.341,42

Segon.- El finançament de la modificació, per un import total de 3.304.341,42€, anirà a 
càrrec de les següents partides:

PRESSUPOST D'INGRESSOS
FINANÇAMENT
Partida Concepte Import
Àrea de Serveis Econòmics
UTG Serveis Econòmics
500-87000 Romanent de tresoreria per a despeses generals 3.304.341,42
Total finançament crèdits extraordinaris 1.507.953,86
Total finançament suplements de crèdit 1.796.387,56

TOTAL FINANÇAMENT 3.304.341,42

Tercer.- Una vegada efectuada la modificació de crèdit corresponent, el resum per 
capítols del pressupost és el següent:
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CAPÍTOL 1 7.540.586,82 CAPÍTOL 1 6.712.942,13
CAPÍTOL 2 200.000,00 CAPÍTOL 2 8.270.673,44
CAPÍTOL 3 2.825.812,49 CAPÍTOL 3 37.000,00
CAPÍTOL 4 4.490.830,65 CAPÍTOL 4 660.327,70
CAPÍTOL 5 18.400,00 CAPÍTOL 5 40.000,00
Total ingressos corrents 15.075.629,96 Total despeses corrents 15.720.943,27

CAPÍTOL 6 0 CAPÍTOL 6 8.572.498,76
CAPÍTOL 7 247.441,73 CAPÍTOL 7 0,00
Total ingressos de capital 247.441,73 Total despeses de capital 8.572.498,76
Total ingressos no financers 15.323.071,69 Total despeses no financeres 24.293.442,03

CAPÍTOL 8 6.385.570,39 CAPÍTOL 8 0
CAPÍTOL 9 3.141.455,32 CAPÍTOL 9 556.655,37
Total ingressos financers 9.527.025,71 Total despeses financeres 556.655,37
TOTAL 24.850.097,40 24.850.097,40

INGRESSOS FINANCERS DESPESES FINANCERES

INGRESSOS CORRENTS DESPESES CORRENTS 

INGRESSOS DE CAPITAL DESPESES DE CAPITAL

Quart.- L’expedient de modificació de crèdits núm. 4/2022 aprovat en els acords 
anteriors s’haurà de sotmetre al tràmit d’informació pública durant el termini de quinze 
dies hàbils, mitjançant edicte publicat en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i 
en el Tauler electrònic d’anuncis municipal, i, en considerar-se aprovat definitivament, es 
publicarà la modificació d’esment en el Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
electrònic d’anuncis de la Corporació, als efectes de la seva entrada en vigor.” 

Sra. alcaldessa.- L’Ajuntament d’Argentona disposa d’un romanent de tresoreria de 5M 
€, fent números rodons, i la característica d’aquesta incorporació sempre és la mateixa, 
que és que han de ser despeses que s'han d’executar dins l’exercici. Llavors, això vol dir 
que es tracta de fer una feina molt treballada i així ho hem fet amb els tècnics i tècniques 
municipals, per poder veure la viabilitat d’aquestes despeses dintre de l’exercici. Això vol 
dir que no hi poden anar coses que sabem que no es podrien executar, perquè s’han de 
licitar, perquè tenen una execució llarga. Per això hem anat a buscar el tipus de despeses 
que s'ajustés a aquesta característica. La proposta que fem és una proposta de 
modificació de 3.304.000 €, en números rodons, i passaré a explicar una mica, no tot, 
perquè és molt llarga. A part de ser aquest import, està molt separada en diferents 
partides, i acaba sent una feina complicada d’explicar, però aniré fent una mica per sobre 
el que pot tenir una certa repercussió. Hi ha una part que són crèdits extraordinaris, amb 
1,5M €, que vol dir partides que no existien al pressupost. 1,7M € són suplements de 
crèdit, és a dir, partides que sí que existien al pressupost però que es veu necessari 
ampliar. Hi ha unes inversions en el camp de futbol del barri del Cros i una altra previsió 
d'una altra qüestió que estem treballant, que és l’adquisició de dos immobles també al 
barri del Cros, que són on fins ara hem tingut el casal de la gent gran i el casal de joves, 
que com saben, perquè s’ha explicat molt en el Ple, el de la gent gran es va deixar perquè 
en el seu moment no va interessar a la propietat negociar amb nosaltres, i ens exigien un 
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preu de lloguer fora de mercat, cosa que ens impedia acceptar l’oferta. Després hem 
sabut que la voluntat del propietari era la venda, per això també intuïm que per això 
tampoc va voler perdre molt temps amb nosaltres. Això són 290.000 €, la suma 
d’aquestes dues inversions. Hi ha altres qüestions, com mobiliari urbà a les Ginesteres i 
el barri del Cros, per valor de 6.500 €. Una conversió de retolació a la façana de la policia 
per valor de 5.200 €. Una transformació de vehicles de la policia de 10.000 €. Un 
projector de radar pedagògic i per anys de la policia per valor de 4.500 €. Matèria de 
cuina pel Petete de 20.000 €. Inversions a la sala per valor de 20.000 €. Inversions en 
carrosses de reis i actes de carrer 28.000 €. Inversions en actes de carrer de 8.000 €. 
Reparacions en diverses escoles, volia agafar el document, perquè em vau demanar un 
desglòs més acurat i l’he de buscar, perquè el tenia preparat i me l’he deixat sobre la 
taula. Hi ha diferents reparacions. A l’escola de Riudemeia per valor de 85.000 €. 
Electrodomèstics per la cuina a l’escola Riudemeia per valor de 4.000 €. Reparacions en 
l’escola Argentona 24.000 €. Un porxo a l’entrada de l’escola del Cros, sobretot per quan 
plou, que hem quantificat en 48.000 €. Adequació de floracions també a l’escola del Cros 
11.500 €. Reparacions diverses a l’escola les Fonts 30.200 €. Aparells d’aire condicionat a 
l’escola les Fonts, 23.000 €. Reparacions diverses a l’escola bressol Cargol treu banya, 
30.000 €. Reparacions diverses a l’escola bressol del Bosquet 33.000 €. El punt-track al 
barri del Cros i hem previst un altre a la font picant, que és com, no sé si la regidora de 
joventut ens ho explicarà millor, si vol agafar la paraula un moment.

Sra. Laura Gàllego.- Sí, és una mena de circuit per bicicletes, skates i patinets infantil, 
que té com relleu i colorets.

Sra. alcaldessa.- Gràcies. A l’apartat d’esports també tenim fonts d’aigua, tenim unes 
càmeres de televisió per la retransmissió de partits al pavelló. Al camp de futbol també 
font d’aigua, marcador, joc de porteries, també càmera de televisió per retransmissió en 
el camp, desfibril·ladors. També tenim la prevista la redacció del projecte i direcció d’obra 
de la urbanització del Torrent de la Salut, que són 48.400 €. Topogràfics pel servei 
d’urbanisme per valor de 12.000 €. Hi ha un mobiliari, que aquí són 55.000 €, però són 
subministre de material per espai públic, mobiliari, que això inclou tanques, parterres, 
tanca de la plaça nova, bancs, també de la font picant, cartellera, coixins berlinesos, 
jardineries, pilones, etc. I també hi ha previst la instal·lació d’un tobogan a l’escola de 
Bernat de Riudemeia. Hi ha una adequació del camí que va a les antigues escoles del 
barri del Cros, que és un edifici que ara s’està utilitzant molt, matí i tarda, i veiem que, per 
donar-li la potencialitat que tenia l’edifici, havíem d’adequar el camí. Hi ha 200.000 € en 
inversió en xarxa d’aigua. És una xarxa que s’ha quedat molt antiga, que té moltes avaries 
i s’ha de fer inversió en aquesta xarxa. Hi ha la previsió de fer un enllumenat amb llums 
solars al molí, hi ha previst un espai de gossos també al barri del Cros. Això seria en la 
part d’inversió. Per la part de despesa corrent, tenim la festa de la vellesa, perquè no sé si 
ho saben, ho vaig explicar a les informatives, la junta que teníem fins ara, es dissol, 
perquè són persones que porten molts anys treballant per la festa de la vellesa, aprofito 
aquest moment, que no ve a tomb, però, per tornar-los a agrair, ja ho vaig fer, però per 
tornar-los a agrair tot aquest esforç, i de moment l'Ajuntament se’n fa càrrec fins que 
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puguem tenir la nova junta, que ja no podrà ser per aquesta festa, perquè no hi hauria 
temps. Hi ha una indemnització del contracte de neteja d’edificis, pel tema Covid. Com 
saben, perquè ja ho hem vist en altres casos, hi ha indemnitzacions previstes per lleis en 
els casos que es va haver d’aturar el servei. Hi ha despeses per redacció de plecs. Com 
dèiem abans, és important per nosaltres tirar endavant moltes licitacions, que són les 
que moltes vegades acaben aturant les inversions i altres coses, però també les 
inversions, i fins que no tinguem en ple tota l’estructura dels departaments correcta, que 
ja estem en la línia de fer-ho, de fet, hi ha previst ben aviat un nou procés selectiu per 
incorporar un nou assessor/a jurídic/a. Amb això vull dir que anem intentant reforçar 
tota aquesta part que ja sabem que no té la dimensió que hauria de tenir, que fa que 
moltes vegades no puguem tirar endavant coses. Hi ha també una preparació de plecs 
tècnics de contracte de manteniment de cobertes d’edificis i enllumenat públic. Un estudi 
de clima de ventilació a les escoles bressol i redacció de projectes de fotovoltaica. 
Subministrament de material de jardineria per escoles i pel cementiri municipal. Hi ha 
una aportació al Consell Comarcal d’una despesa que tenim, que estem obligats a pagar, 
que són 38.000 €, que tots els municipis han de pagar una part de les despeses 
estructurals del Consell Comarcal i nosaltres també. Hi ha les despeses del museu, que 
són 65.000 €, que és per fer avantprojectes per fer la rehabilitació d’edificis del museu, 
que seria per la seu central i l’ampliació del carrer Sant Ferran, que com saben, és un 
edifici municipal que no s’ha restaurat mai i que ha de servir per a aquesta ampliació. I 
també hi ha una part que es preveu per fer treballs tècnics per la sol·licitud de 
subvencions, que això va lligat amb els Next Generation, que són aquestes subvencions 
que estran arribant de fons europeus, però que tenen una tramitació i regulació 
complicada pels Ajuntaments, perquè costen molt de fer, i moltes vegades és millor 
externalitzar una part, com a mínim, per poder garantir arribar a temps i amb tota la 
documentació oportuna. Això seria la part de crèdit extraordinari. Després tenim la part 
relacionada amb el suplement de crèdit, despeses que ja existien. La part d’inversió, que 
són punts de recàrrega elèctrica, que incrementem en 48.400 €. Lligat amb això, i abans 
que la regidora Susana López em digui alguna cosa, ja estem treballant també amb 
l’ordenança per regular d’utilització privativa d’aquests punts de recàrrega, en la línia que 
ja va sortir en el Ple anterior, que nosaltres enteníem que havia de tenir un període de 
prova per veure quines despeses tindrem i fer els càlculs oportuns, estem treballant en 
aquesta ordenança, que la part més important d’aquesta ordenança, precisament és 
l’estudi de costos i necessita una mica de rodatge per veure quina és realment aquesta 
despesa. Altres qüestions, que potser no tenen molta transcendència, per import, hi ha 
un suplement per la construcció del magatzem de la brigada, que nosaltres havíem 
pressupostat, però un cop vista al despesa real, s’ha vist necessaris 43.000 € més per 
aquest magatzem. Hi ha qüestions d’inversions en, per exemple, calderes al pavelló, que 
són 12.100 €. Asfaltats i voreres és una partida que nosaltres ja havíem pressupostat per 
valor de 200.000 €, que fins i tot sumant-li les incorporacions que fem dels exercicis 
anteriors, necessitem suplementar-la perquè hi ha diversos projectes en marxa que ja 
estan a punt de licitar i ens faltava aquesta suplementació per acabar, no sé si la regidora 
ho voldrà explicar, per arribar a tota aquesta inversió que per nosaltres és 
importantíssim el tema dels asfaltats i voreres del municipi. I ja està, com a qüestions 
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més importants, també de la part de suplements. I, com deia abans, despeses corrents 
també n’hem posat, per suplementar partides que ja existeixen, però que veiem que és 
necessari suplementar-les per garantir poder arribar fins a final d’any i no tenir 
problemes pressupostaris. Si volen anar intervenint, Sr. Arenas, i jo mentrestant busco el 
document. 

Sr. Josep Arenas.- L’haurà de trobar ràpid, perquè jo aniré molt ràpid. Només per dir que 
aquest és el típic punt de l’ordre del dia amb el qual se’ns pot fer de nit i després de dia 
una altra vegada, perquè són molts punts que apareixen en aquesta suplementació de 
crèdits. De fet, només lligant amb el fil de lo que ja havíem dit, celebrem que es puguin 
invertir aquests 3,3M €. A partir d’aquí, no entrarem ara en el detall de tots i cada un dels 
projectes. N’hi ha que ens semblen engrescadors, n’hi ha molts d’aquests que nosaltres 
els hi hem donat suport, altres que no sabem en quines condicions es portaran a terme, 
altres que donada la seva trajectòria se’ns ve l’interrogant de si seran capaços de fer-ho 
en el que queda d’any i tot això és el que deixem dit i que anirem fent el seguiment de 
tots i cada un d’aquests projectes en tots els moments que sigui possible, a través de les 
preguntes que els hi farem i del seguiment que farem de la contractació. Creiem que hi 
ha temes prou interessants que s’han donat com per fets a partir del moment que 
s’aprofitessin els fons aquests que dèiem de restes de l’any passat, d'incorporació de 
romanent, i per això dic que no entrarem ara en tot el seu detall. Moltes gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Doncs no, no m’ha donat gaire temps. Hi ha alguna altra intervenció? 
Sra. Capdevila.

Sr. Josep Arenas.- Perdó, i votarem favorablement.

Sra. Montserrat Capdevila.- També per explicar el nostre vot. Nosaltres sempre ens 
abstenim, en el que són modificacions de crèdit, i aquesta encara amb més sentit. 
Sempre que es porta el tema del romanent vol dir que hi ha tot de coses que s’havien de 
fer en el pressupost anterior i que no s’han fet i que aquest diner salta i el tornem a 
posar en partides que, tal com ha comentat el Sr. Arenas, també ens crea el dubte si es 
podran fer, des de juliol a desembre, perquè són els mesos que queden per poder 
executar el pressupost, amb l’endarreriment que ja sabem que portarem. I una mica és 
aquesta acumulació de coses que no es fan i que salta el diner d'un any a l’altre. Una altra 
de les coses que sempre tenim poca cosa a dir, només que un vot, perquè les inversions 
que hi ha, que n’hi ha que estan bé i n’hi ha que no, que ara la Sra. Matas argumentarà, ja 
ens vénen fetes, no és com un pressupost, que quan realment s’ha d’aprovar, es poden 
compartir i es pot arribar també a debatre, sinó que vénen fetes. I les despeses, 
evidentment, si es va fer curt en el pressupost, es torna a posar una quantitat a veure si 
s’arriba. Per tant, el vot serà d’abstenció.

Sra. Montserrat Matas.- Només és per comentar una mica que hem sentit el tema 
aquest del que jo he de reconèixer que no coneixia del punt-track, que és aquesta mena 
de joc de skate per rodat, per bicicletes, patinets, etc. Que ens sembla una bona eina una 
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mica per aquest determinat col·lectiu. El que no ens sembla gens bé és la ubicació que 
plantegen, com a possible a la font picant. La font picant la veiem com un espai natural, a 
conservar. Aquest tipus d’elements tenen un factor d’erosió molt accentuat i no ens 
sembla el lloc més idoni per instal·lar-ho ara mateix. 

Sra. alcaldessa.- El que teníem clar és el del barri del Cros, que sí que tenim clara la 
ubicació i aquest l’hem previst per si de cas podem trobar una ubicació adequada. Sinó, 
no l’executarem. També som sensibles a la situació de la font picant i que és delicat 
qualsevol cosa que s’hi faci. El tema escoles, hi ha l’arranjament dels paviments dels 
serveis sanitaris de l’escola, l’adobament de la vorera del costat del gimnàs, canviar els 
tubs de fibrociment de la caldera vella, canviar el reductor que controla la pressió de 
l’aigua, formació d’una rampa a la porta principal i el tractament dels tèrmits a l’aula 
d’educació especial. A l’escola Riudemeia, subministrament i col·locació de cisternes 
baixes adossades als lavabos a l’aula de P3, canviar les portes d’entrades als lavabos, 
subministrament i col·locació de nous lavabos, subministrament i col·locació de lavabos a 
tots els serveis sanitaris de l’escola, pintat interior de tota l’escola, unificant colors amb 
tons més adaptats als usos educatius de l’escola, ja que els actuals estan en mal estat i en 
tons massa forts. A l’escola les Fonts hi ha una previsió per canviar els aparells d’aire 
condicionat de les aules d’educació infantil, l’acondiciament dels terraplenats dels horts 
de l’escola amb el canvi de terres, renovació de les tanques que delimiten els diferents 
espais de l’escola i pintar de nou tota la tanca perimetral metàl·lica de color blanc. A 
l’escola Sant Miquel del Cros havíem dit de canviar la totalitat dels florescents de l'escola, 
contemplant els canvis de les pantalles incloses. I a l’escola bressol el Bosquet, hi ha 
l’estudi previ al tema de l’aire condicionat que hem comentat i intentar també, en el 
possible, l’execució d’aquesta instal·lació, l’adobament i substitució dels terres actuals 
que estan en mal estat, la proposta de subministrar i col·locar una làmina de goma, 
previsió dels treballs de jardineria. I del Cargol també, unes goteres i un estudi 
antitèrmics de fusteria, subministrament i col·locació d’un toldo per ombrejar en 
substitució del pollancre que es va haver de tallar per un tema d’al·lèrgies i un estudi 
previ d’execució d’instal·lació d’aparells d’aire condicionat i la pròpia climatització. Això és 
el resum. Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso.- Gracias, Sra. alcaldesa. Era para decir el sentido del voto. 
Votaremos a favor, ya que muchas de las propuestas fueron acuerdo de gobierno para 
aprobar los presupuestos con mi grupo y tenemos que votar a favor.

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Moltes gràcies. El nostre grup municipal de JxCAT Argentona votarà en 
contra d’aquesta modificació de crèdits per diversos motius. Un, i el principal, tot i que 
hem de posar en endavant que moltes d’aquestes inversions que es preveuen les veiem 
correctes i fins i tot necessàries, no entrem en el fons de moltes d’aquestes inversions, sí 
que és veritat que per exemple, això ho ha dit molt bé la regidora Montse Matas, aquesta 
espècia de skate park que s’està estudiant d’anar a la font picant també veiem una mica 
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dubtós que es pugui fer un espai així, quan l’ideal és preservar l’espai el màxim possible, 
tot i que em consta que s’està estudiant, nosaltres tenim la nostra opinió, però 
esperarem també a les conclusions d’aquests estudis que es facin, per si va a la font 
picant o no. Però al que anava, la qüestió principal per la qual votarem en contra 
d’aquesta modificació de crèdits és perquè ens trobem davant d’una modificació extrema 
del pressupost que es va aprovar fa uns mesos, en aquest cas sí que es va aprovar a 
temps, aproximadament quan tocava, perquè entrés en vigor al mes de gener d’aquest 
any 2022, però ara, a causa d’una inexecució del pressupost de l’exercici anterior molt 
important, com ja ha manifestat el regidor Pep Arenas, que és una tendència històrica 
d’aquests últims anys de l'Ajuntament, que s’executa una part molt minsa del pressupost 
de les inversions, ens fa que l’exercici següent, a partir del 30 de març que és quan es 
liquida el pressupost, en aquest any estem a mitjans de juny, portem una modificació de 
crèdits molt important, degut a que una part molt important no es va executar del 
pressupost d’inversions de l’exercici anterior. Clar, molts d’aquests diners no són diners 
caiguts del cel ni són novetats, simplement són diners que com que no es van gastar en 
inversions l’exercici anterior, no es van poder incorporar al pressupost quan es va 
aprovar inicialment i això fa que ara, pràcticament a meitat d’any, haguem d’incorporar 
tots aquests diners que no es van gastar l’any 2021 en el pressupost del 2022, perquè ens 
entenguem. I, per tant, aquesta xifra tan abultada d’una bona part d’aquests 3,3M €, no 
deixen de ser aquesta incorporació de romanent de tresoreria, com hem dit. Per tant, el 
que sí que creiem, ja que anem arribant cap al final d’aquesta legislatura, creiem que 
l’exercici 2020, o bé, perdó, les inversions que s’havien d’haver executat el 2021, que 
estaven dins del pressupost del 2021, o les que s’havien incorporat al pressupost del 
2022, són aquestes les que realment tenien alguna possibilitat de ser executades amb 
èxit. Per tant, ara estem a menys d’un any d’acabar la legislatura, incorporem aquestes 
inversions, ja veurem tot això com acaba, perquè tenim mig any per fer aquestes 
inversions. He entès de l’alcaldessa que només han intentat treure aquelles inversions 
que eren més factibles d’intentar acabar en aquest exercici, veurem com s’executa tot 
això, però sí que volíem ser crítics, amb aquest vot en contra, tot i que insistim que 
moltes de les inversions, per qüestió de fons, ens hi mostrem favorables, però el fet de 
que estiguem a aquestes alçades de la legislatura, fent aquesta tècnica d’incorporar un 
romanent de tresoreria tan gran, demostra aquesta tendència del llarg d’aquesta 
legislatura de que s’han executat les inversions molt poc quan tocaven. Llavors, es va 
intentant subsanar a mig any, amb aquesta tècnica de la incorporació del romanent de 
tresoreria, amb aquesta modificació de crèdit. Per tant, el que estàvem comentant, si 
només executes un 25% de les inversions del pressupost de l’exercici anterior, clar, 
implica que tres quartes parts no les has executat quan tocava. Per tant, tot això són 
diners que ara incorporem en aquesta modificació de crèdit. Per tant, com pràcticament, 
a nivell d’inversions pràcticament estem parlant d’un pressupost nou. Nosaltres sempre 
havíem demanat que ens deixessin col·laborar, sobretot en la fase d’inversions, que és on 
creiem que es pot fer més política. Clar, en el pressupost ja va ser molt difícil poder fer 
això, perquè ens van presentar molt justos de temps la proposta de pressupost per 
debatre-la i aprovar-la, però en aquest cas encara ha estat menys temps que hem tingut 
per poder treballar, perquè realment, des de que es convoca la comissió informativa fins 
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ara, és aquesta setmana i escaig que tenim per revisar aquesta modificació de 
pressupost, la incorporació d’aquest romanent de tresoreria. Per tant, totes aquestes 
inversions, jo entenc que cap grup municipal, més enllà del grup d’Unitat, l’ha pogut 
treballar. I això també heu d’entendre que a nosaltres ens hagués agradat treballar amb 
aquest pràcticament nou pressupost d’inversions, perquè són molts diners nous. Per 
tant, simplement això, no m’enrotllaré més. Dir que votem en contra, però essencialment 
per aquesta tècnica que s’ha vingut treballant els últims anys d’incorporar tant romanent 
de tresoreria. Demanem doncs, com a crítica constructiva al govern, de que el que queda 
de legislatura, intenti executar tot el possible i fer-ho en el moment que teòricament 
tocaria, que les inversions del 2022 s’executin en el 2022 i no ens trobem l’abril, maig o 
juny del 2023, una incorporació de romanents de tresoreria tan important com hem 
tingut aquests últims anys. Simplement això, gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Bé, sobre el que està dient vostè, li haig de comentar que el romanent 
de tresoreria no és conseqüència d’un exercici, vostè ho explica com si fos conseqüència 
d’un exercici, la manca d’inversions, o de dos exercicis, inclús. El romanent és 
l’acumulació de tota la vida de la tresoreria de l'Ajuntament, els diners que té al banc, 
menys el que deu, més el que li deuen. És així de senzill. No és un tema pressupostari. Jo 
crec que no està fent una lectura correcta del que és un romanent. El romanent és una 
eina que tots els Ajuntaments del món utilitzen, perquè és l’oportunitat de donar-li utilitat 
a uns diners que altrament estarien en un banc, no és de desig de ningú, evidentment 
s’ha de fer amb prudència, sempre vigilant que hi hagi prou tresoreria per fer front a 
totes les despeses i això és el que evidentment tenim sempre en compte. L’Ajuntament 
d’Argentona històricament sempre ha tingut romanent de tresoreria i és una cosa 
positiva, no negativa, que a mi em sap greu que vostè ho plantegi així, perquè li està 
donant la volta al que és realment un romanent. Abans ja he parlat de la falta 
d’inversions, he explicat i ho torno a dir, he explicat que això no es pot canviar d’un dia 
per l’altre, aquí hi ha una inèrcia d’una falta de dotació de recursos humans a 
l'Ajuntament per tirar endavant unes inversions que no es poden fer d’un dia per l’altre, 
perquè quan fas una inversió necessites aprovar un projecte, si és una obra, necessites 
una licitació. La mitjana de temps que es triga per una licitació avui en dia, en un 
contracte una mica important, jo no sé com estan la resta d’Ajuntaments, però jo he 
parlat amb altres alcaldes i alcaldesses, i tothom té la mateixa dificultat, perquè no és 
fàcil per tot el que s’ha de tenir en compte. I després hi ha la pròpia execució dels 
contractes. Jo m’he trobat amb això. Nosaltres, quan hem vist la problemàtica, que ja fa 
molt que l’hem vist, hem treballat per rectificar-ho, a través de recursos humans, a través 
de dotar l'Ajuntament d’eines, i torno a dir el mateix, això no ho podrem veure 
immediatament, jo vaig assumint aquesta crítica cada vegada que vostès la fan, amb 
esportivitat, perquè evidentment les crítiques sempre són positives, però és que no puc 
fer una altra cosa que treballar per donar la volta a aquesta inèrcia, i és el que intento. Sr. 
Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Gràcies. Per suposat, i com bé diu vostè, és una crítica constructiva. 
Això està clar i és així. Nosaltres ho plantegem com una crítica constructiva. Però és 
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veritat que és el que volem dir, que hi ha aquesta tendència històrica a que cada exercici 
pressupostari s’executa una part molt petita de les inversions previstes en el pressupost. 
Aquesta és la crítica de fons que volem donar a entendre i deixar clar. Per això hem 
insistit molt, moltes de les inversions que estan previstes com a qüestió de fons les 
entenem necessàries, bones, inclús algunes molt bones i molt necessàries, però que 
veiem que hi ha hagut una tendència històrica molt dolenta d’execució minsa de les 
inversions del pressupost. I això, crec que es podria solventar amb una correcta 
planificació de les licitacions. Naturalment, entenem que inversions, moltes, si són 
contractes d’obres, has de redactar un projecte, has de preveure el pressupost, has de 
licitar l’obra, licitar l’obra... Tot això són terminis llargs, però creiem que amb una correcta 
planificació es podrien aconseguir els objectius desitjats. Així com a gran crítica 
constructiva que volíem fer. I és aquesta la qüestió de fons i no és el primer cop, com 
vostè ha dit, que la fem i insistim, de la forma més positiva, més constrictiva possible, 
però no ens ho caiem mai, perquè creiem que és una tendència que s’ha d’anar revertint. 
Sí que és veritat que s’ha aconseguit millorar, algun any havien fet, amortitzat molts 
deutes bancaris, que tampoc no li veia el sentit en les circumstàncies que era. Això ho 
hem millorat una mica, però també creiem que és necessari seguir insistint en executar 
les inversions en els exercicis que toquen. Moltes gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Maynou.

Sra. Cristina Maynou.- Gràcies. Jo volia fer-li una pregunta, i és que des de la màxima, 
des del màxim desconeixement, el Sr. Fragoso ha dit que votaria a favor perquè algunes 
d’aquestes inversions estaven previstes o s’havien acordat en el pacte que van fer per 
aprovar els pressupostos. Si el romanent, com ha explicat ara, no es té a l’hora d’elaborar 
uns pressupostos sinó que és a posteriori, com ho faran amb les partides que s’han 
previst en els pressupostos per fer aquestes inversions que ara es faran amb el 
romanent?

Sra. alcaldessa.- Quan es va fer l’acord per aprovar el pressupost, ja es va explicar que 
no era viable incorporar-ho immediatament, per tant, no estava previst en el pressupost i 
així es va informar al regidor i el compromís que vam agafar és que amb la incorporació 
del romanent, es poguessin incorporar. No sé si l’he entès el que em volia preguntar.

Sra. Cristina Maynou.- Sí, gràcies, però llavors vol dir que el regidor tenia una informació 
que els altres no teníem, no compartíem.

Sra. alcaldessa.- Es va fer públic, aquest acord. Està penjat al web.

Sra. Cristina Maynou.- D’acord, però aquestes, ja hi havia una previsió de fer totes 
aquestes inversions que en el seu moment potser no es consideraven prioritàries, és així?

Sra. alcaldessa.- És que no l’entenc molt, perdoni. La sento, però no l’entenc molt, 
perdoni.
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Sra. Cristina Maynou.- No es preocupi, tampoc puc forçar més la veu. Ja li preguntaré a 
part, gràcies. 

Sra. Susana López.- Jo l’he entès. La regidora Maynou el que ha dit és que en el moment 
que es va fer el pacte de govern, no, de govern no, el pacte del pressupost, aquestes 
accions que ara sí que s’incorporen al romanent, en aquell moment no es van entendre 
tan prioritàries, com per incorporar-les en el pressupost. És el que estava preguntant. 

Sra. alcaldessa.- Quan ens va fer algunes de les propostes, nosaltres d’una manera o 
altra vam veure molt positivament, perquè algunes no se’ns havien acudit i altres sí, 
llavors va ser recollir-les i és públic, ho torno a dir, perquè si algú té interès en veure 
aquest acord, està penjat en el web. 
Es procedeix a la votació. 

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 10 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, 
Àngel Puig Boltà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà, Susana A. López Rico, 
Josep Arenas Ponsa i Juan Fco. Fragoso Escribano), 2 vots en contra (Bernat Calvo Català i 
Cristina Maynou i Casanovas) i 4 abstencions (Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier 
Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras i Joan Martín Garachana)

3.9) Reconeixement extrajudicial de crèdit s corresponents a l’exercici 2021 i 
anteriors

“Vist l'expedient núm. 1683/2022 tramitat en relació al reconeixement extrajudicial de 
crèdit de despeses provinents d’exercicis anteriors per un import total de 83.689,96 
euros.

Vista la memòria de l’Alcaldia justificativa de la necessitat d’imputar en el pressupost 
corrent obligacions derivades del subministrament de béns i de la prestació de serveis 
portats a terme en exercicis anteriors i no imputats en el seu moment per la inexistència 
de consignació pressupostària i/o com a conseqüència de que les factures han estat 
presentades pels proveïdors en exercicis posteriors, i per tant, no ha estat possible la 
seva imputació a l’exercici de procedència.

Atès que s’acompanya aquest expedient amb la relació detallada de les factures 
degudament conformades pels responsables dels diferents serveis.

Vistos els informes de la interventora i de la secretaria d’aquest Ajuntament, ambdós de 
data 2 de juny de 2022.

Atès que s’ha tramitat l’expedient de modificació de crèdits núm. 4/2022 mitjançant 
crèdits extraordinaris i suplements de crèdit per tal de poder fer front a les obligacions 
que no disposen de suficient consignació pressupostària en aquest exercici 2022.
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I considerant que, no obstant allò establert a l’article 173.5) del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, s’ha de fer front a les despeses realitzades, ja que 
l’impagament amb el pretext de la falta de consignació pressupostària produiria un 
enriquiment injust o sense causa per a l’administració, per tot això exposat, al Ple 
Corporatiu proposo l’adopció dels següents acords:

Primer.- Aprovar el reconeixement extrajudicial de crèdits i el pagament de la relació de 
despeses que s’adjunta, corresponents a l’exercici 2021 i anteriors, per un import total de 
83.689,96€.

Segon.- Reconèixer les obligacions per un import total de 83.689,96 € a càrrec de les 
aplicacions del vigent pressupost de despeses que s’especifiquen també en la relació 
adjunta, la qual forma part d’aquest acord a tots els efectes legals.

Tercer.- Condicionar el reconeixement de les obligacions esmentades a l’apartat segon 
d’aquest acord per a les quals actualment no es disposa de suficient consignació en el 
vigent pressupost municipal de l’exercici 2022, a l’aprovació definitiva i entrada en vigor 
de l’expedient de modificació de crèdits núm. 4/2022 (expedient administratiu núm. 
2022/1566). 

Quart.- Notificar el present acord als interessats i als serveis d’Intervenció-Tresoreria.”

Sra. alcaldessa.- Com saben, aquesta és l’aprovació de despeses que vénen de l’any 
anterior, que en alguns casos, i aquí està molt ben explicat en l’expedient, no es van 
tramitar dins l’exercici perquè van arribar posteriorment a 31 de desembre, en altres 
casos perquè no s’havia tramitat correctament la despesa dintre l’exercici, altres casos 
també per falta de consignació. El total d’aquest reconeixement són 83.689,96 €. Com 
deia abans, hi ha tota una explicació concreta de cadascuna de les factures amb la seva 
explicació. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Hi havia alguns dels imports, uns 35.000 €, que eren 
perquè no havien estat, la despesa feta pel procediment habitual. Alguns d’aquests era 
perquè no estava contemplada aquesta despesa en pressupost i que eren despeses que 
hi haurien d’haver estat, com quotes del tema de promoció turística, tema d’alguna 
comunitat de propietaris... Estaria bé, perquè crec que alguna és repetitiva d’algun any, 
que es tingués en compte, que quan es fa el pressupost s’incorpori, perquè si han de ser, 
siguin les mínimes possibles i per imports més petits.

Sra. alcaldessa.- Malauradament sempre hi ha algun reconeixement o altre, però entenc 
que la petició és sobre els imports més importants. Sí, ho intentarem. Sr. Arenas.
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Sr. Josep Arenas.- Només en el mateix sentit, que s’intenti que sigui lo mínim possible, 
que es facin tots els esforços perquè es presentin a temps les factures, perquè se 
segueixin els procediments, etc. També reconeixem que la quantitat aquest any, almenys 
la que es presenta avui, és més baixa que la de l’any anterior, però això no ens consola 
pas del tot. Per tant, bé, nosaltres entenem que lògicament els creditors han de cobrar i 
ens abstenim. 

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació. 

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 8 vots a favor (Georgina Sabadell 
Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan Hernández, 
Àngel Puig Boltà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà i Juan Fco. Fragoso 
Escribano), 2 vots en contra (Bernat Calvo Català i Cristina Maynou i Casanovas) i 6 
abstencions (Montserrat Capdevila Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas 
Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana A. López Rico i Josep Arenas Ponsa) 

4. Mocions i interpel·lacions grups municipals

En aquest moment marxa de la sessió la Sra. Cristina Maynou

4.1) Moció a proposta del grup municipal Junts per Catalunya – Argentona per 
elaborar un pla de mesures antifrau per a l’Ajuntament d’Argentona

“El Pla de mesures antifrau municipal esdevé, a més, un requisit indispensable per a 
rebre certes ajudes dels fons europeus Next Generation. Així, d’acord amb el Reglament 
2021/241 del Parlament Europeu i del Consell, de 12 de febrer de 2021, pel qual 
s’estableix el Mecanisme de Recuperació i Resiliència, d’acord amb el principi de bona 
gestió financera, obliga els estats membres a incloure, en els Plans de Recuperació, 
Transformació i Resiliència (PRTR) que presentin, el disseny d’un sistema que contempli 
mesures adequades per protegir els interessos financers de la UE, incloent-hi la 
prevenció, detecció i correcció dels conflictes d’interès, la corrupció i el frau en la 
utilització dels fons atorgats.

L’Ordre HFP/1030/2021, de 29 de setembre, per qual es configura el sistema de gestió del 
Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència, estableix el sistema de gestió que ha de 
servir per facilitar la tramitació eficaç de les sol·licituds de desemborsament als Serveis 
de la Comissió Europea. En ella, desenvolupa la necessitat de que tota entitat, decisora o 
executora, que participi en l’execució de les mesures del PRTR haurà de disposar d’un 
“Pla de Mesures Antifrau” que contingui, almenys, tres actuacions: l’avaluació del risc de 
frau, l’emplenament de la “Declaració d’Absència de Conflicte d’Interessos” (DACI) i la 
disponibilitat d’un procediment per abordar els conflictes d’interès. L’Ordre deixa en 
mans de cada entitat l’elecció de les actuacions idònies que vulgui adoptar, malgrat 
deixar alguns requeriments previs:
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- Una estructura de les mesures adoptades, seguint les fases del “Cicle antifrau”: 
prevenció, detecció, correcció i persecució.
- Preveure la realització d’una avaluació del risc, impacte i probabilitat de risc de frau en 
els processos clau de l’execució del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència i la 
seva revisió periòdica, bianual o anual segons el risc de frau i, en tot cas, quan s’hagi 
detectat algun cas de frau o hi hagi canvis significatius als procediments o al personal.
- Definir mesures preventives adequades i proporcionades, ajustades a les situacions 
concretes, per reduir el risc residual de frau a un nivell acceptable.
- Preveure l’existència de mesures de detecció ajustades a les senyals d’alerta i
definir el procediment per a la seva aplicació efectiva.
- Definir les mesures correctives pertinents quan es detecta un cas sospitós de frau, 
amb mecanismes clars de comunicació dels indicis de frau.
- Establir processos adequats per al seguiment dels casos sospitosos de frau i la 
corresponent recuperació dels Fons de la UE gastats fraudulentament.
- Definir procediments de seguiment per a revisar els processos, procediments i 
controls relacionats amb el frau efectiu o potencial, que es transmeten a la corresponent 
revisió de l’avaluació del risc de frau.
- Específicament, definir procediments relatius a la prevenció i correcció de situacions 
de conflictes d’interès d’acord amb el que estableixen els apartats 1 i 2 de l’article 61 del 
Reglament Financer de la Unió Europea. En particular, caldrà establir- se com a 
obligatòria la subscripció d’una Declaració d’Absència de Conflictes d’Interès per qui 
participi als procediments d’execució del PRTR, la comunicació al superior jeràrquic de 
l’existència de qualsevol potencial conflicte d’interessos i l’adopció per aquest de la 
decisió que, en cada cas, correspongui.

Tenint en compte això, l’Ajuntament d’Argentona hauria de redactar un Pla de Mesures 
Antifrau, amb l’objectiu de recollir les mesures de prevenció, detecció, correcció i 
persecució i l’avaluació dels riscos per a prevenir el frau, alhora que també ha de 
contemplar el procediment a seguir per al tractament dels possibles conflictes d’interès, 
entenent que si bé l’existència d’un possible conflicte d’interès no determina 
necessàriament l’existència de frau, no resoldre aquest conflicte a temps sí que podria 
portar a una situació de frau. Un conflicte d’interès no resolt constituiria, per tant, un 
indicador d’un possible frau.

Per tot això es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent acord:

Primer.- Instar a la regidoria corresponent per a que es procedeixi a l’elaboració d’un Pla 
de mesures Antifrau per a l’Ajuntament d’Argentona seguint les directrius estipulades a 
l’Ordre HFP/1030/2021, així com les directrius europees que la motiven.”

Sr. Bernat Calvo.- Resumidament, el que es porta és una moció declarativa, en la que es 
proposa, s’insta en aquest cas al govern municipal a que adopti aquest pla de mesures 
antifrau. Per dos motius. Una, per una qüestió de lluita antifrau, per una qüestió de 
principis polítics, que entenem que és una qüestió a lamentar en qualsevol organització 
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politicoadministrativa. Però, en segon lloc, i amb caràcter molt més pràctic de per què ho 
fem i ho presentem ara, és per poder obtenir els fons europeus Next Generation, són 
una quantitat molt important de diners que podem optar com Ajuntament i entenem que 
si ells mateixos ens diuen que hem de disposar d’aquest pla, creiem que ens hem de 
posar les piles a fer-ho. És per aquest motiu que hem presentat aquesta moció 
declarativa. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Gàllego.

Sra. Laura Gàllego.- Moltes gràcies, Sra. alcaldessa. Nosaltres estem d’acord amb la 
necessitat de fer aquest pla de mesures antifrau, per tots els motius que ha explicat molt 
bé el Sr. Calvo i de fet, hi estem tant d’acord que ja hi estàvem treballant i vostès se’ns 
han avançat una mica, com ja vam comentar i sí que estem treballant per fer-lo, tant pel 
tema dels fons Next Generation, que és la qüestió que més presa ens posa, però també 
pel nostre compromís amb la transparència de l’administració. I també el pla de mesures 
antifrau formarà part d’un pla més gran, que és el pla d’integritat. Però és veritat que el 
pla de mesures antifrau, com tenim aquesta pressa europea, sí que com abans millor 
l’haurem d’aprovar. En aquest sentit, vostès s’han avançat una mica, però ja hi estàvem 
treballant i justament per això, els explico el nostre sentit de vot, que serà una abstenció, 
perquè si bé sí que estem d’acord en tot el que vostès plantegen, com ja hi estem 
treballant, pensem que instar-nos a nosaltres mateixos a treballar en una cosa que ja 
treballem és una cosa una mica estranya i per això ens abstindrem, però que estem 
d’acord en el contingut de la moció. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Només és per donar les gràcies a la regidora Laura Gàllego, si estan 
treballant ens felicitem que sigui així. Tirarem endavant aquesta moció i tant de bo amb 
la feina que feu, amb la moció que presentem, tots plegats puguem obtenir aquest pla de 
mesures antifrau i tant de bo sigui només una peça més d’un engranatge molt més gran, 
doncs de la prevenció i lluita contra la corrupció, perquè no és la idea només lluitar 
contra la corrupció, sinó també la qüestió de la prevenció, que és una part molt 
important que està pensada en aquest pla de mesures antifrau, per tant, endavant i 
gràcies. Entenem el posicionament, però nosaltres seguirem tirant endavant aquesta 
moció. Gràcies.

Sra. alcaldessa.-Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- El nostre vot serà a favor de la moció aquesta. Evidentment 
ja es va explicar a les informatives que s’hi estava treballant i suposo que també l’oferir 
aquests recursos que ens vindran i ens dotaran ens donaran més eines perquè realment 
la transparència sigui així, sense que hi hagi cap dubte de la tasca que s’està fent. 
Gràcies.
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Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Nosaltres per manifestar que som favorables a qualsevol pla de 
mesures antifrau, naturalment, no solament pels fons Next Generation, sinó per tota la 
vida real d’un Ajuntament i dels seus organismes. De tota manera, penso que a vegades 
ja tenim aquestes mesures, però que el problema no és que tinguem el pla sinó que 
s’apliqui. Hi ha un codi ètic, hi ha un reglament del codi ètic i bon govern, hi ha tota una 
sèrie de mesures com s'ha dit aquí de conflictes d’interessos i realment, moltes vegades 
no s’aplica. Fa poc vam aprovar, a instàncies del grup de TxA, una moció en la que 
s’instava a reprovar tot el que són denúncies falses que s’han fet als polítics. Hi ha tota 
una sèrie de qüestions que estan aprovades, que ja estan, per dir-ho així, programades, 
previstes, però que el que falta és executar-les, fer-les reals. Per tant, a mi em sembla 
molt bé la proposta que fa el grup del Bernat i de Junts, però és que no solament és això, 
s’ha de fer real els instruments dels quals ja es disposa i només volia subratllar això i dir 
que nosaltres votem a favor d’aquesta proposta.

Sra. alcaldessa.- Es procedeix a la votació.

Sotmesa a votació l’anterior proposta s’aprova per 7 vots a favor (Montserrat Capdevila 
Cañadas, Xavier Collet i Diví, Montserrat Matas Oliveras, Joan Martín Garachana, Susana 
A. López Rico, Josep Arenas Ponsa i Bernat Calvo Català) i 8 abstencions (Georgina 
Sabadell Simó, Joan M. Pascual Martí, Montserrat Cervantes Codina, Joaquim Perejoan 
Hernández, Àngel Puig Boltà, Cipriana Sánchez Palma, Laura Gàllego Marfà i Juan Fco. 
Fragoso Escribano) 
 
4.2) Interpel·lació del grup municipal PSC-CP sobre sancions per incompliment de 
l’obligació de retirar les deposicions d’animals a les vies públiques 

Sra. alcaldessa. – Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Bé, dèiem que aviat es compliran 10 anys 
d’ençà que es va promulgar l’ordenança reguladora de la tinença d’animals aquí a 
Argentona i que serà bo, en el seu moment, fer tota una avaluació d’aquesta ordenança. 
Jo recordo, i si vaig equivocat em corregiu els regidors i regidores, s’han aprovat en 
aquest Ple diferents mocions per fer algunes modificacions d’aquesta ordenança que 
penso que no s’han arribat a portar a terme, però ara passarem per alt d’aquesta qüestió 
i ens referirem només a una qüestió, que és la responsabilitat que tenen els tenidors 
d’animals dels gossos. Primer de tot, bé, com deia l’ordenança, el que promou és una 
tinença responsable i garantir el respecte als drets dels animals. Ara bé, en aquest sentit, 
cal recalcar que la mera tinença d’animals comporta, com deia, obligacions pels seus 
propietaris o posseïdors. En aquesta línia, de fet hi ha antecedents favorables, tant des 
de la societat civil com des del propi Ajuntament, des del govern municipal en algunes 
etapes, s’han promogut accions formatives i cíviques, també a nivell educatiu a les 
escoles i altres indrets, favorables a l’educació de la ciutadania perquè la tinença sigui 
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responsable i cívica dels animals domèstics. De tota manera, també l’ordenança, que per 
alguna cosa es va fer, es refereix a un aspecte que jo crec que la ciutadania som i és molt 
sensible, que és a que es compleixin els tenidors d’animals, allò que diu l’article 15.2, que 
diu les deposicions hauran de ser recollides pels portadors dels animals de companyia i 
les hauran de llençar en llocs assenyalats a aquest fi, no? Bé, tot això ve a compte que 
nosaltres voldríem saber, senzillament, creiem que el poble ha crescut, també ha crescut 
el número de gossos, tot això fa que siguem tots molt sensibles a aquesta qüestió que 
estic plantejant i primer de tot ens agradaria conèixer el número de gossos que hi ha 
registrats al municipi i sobretot voldríem saber quants procediments sancionadors s’han 
instruït a Argentona pel presumpte incompliment de la retirada de deposicions d’animals 
de companyia a les vies públiques o a qualsevol lloc destinat al trànsit de vianants o etc. 
Especialment l’ordenança fa referència als parcs infantils, a les zones d’esbarjo i a la resta 
d’espais públics. Això és constitutiu d’una infracció que es qualifica de greu i voldríem 
saber quants procediments sancionadors s’han instruït d’ençà que va iniciar-se aquest 
mandat el 2019. Per què? Home, perquè creiem que qualsevol política pública hem de 
partir d’unes dades si volem arribar a uns objectius i, com a mínim, saber si en aquest 
sentit, hi ha algunes dades que el govern les tingui. Per altra banda, també, quan hagin 
contestat això, també veiem una altra qüestió, que és, sento dir-ho així, la ferum derivada 
dels orins dels gossos a la via pública que també voldríem saber quines actuacions es fan 
per conèixer quines despeses de tot tipus, com requereixen. I al final voldríem saber 
quins han estat els imports d’aquestes sancions, si és que n’hi ha hagut. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Regidor Joan Maria Pascual.

Sr. Joan Maria Pascual.- Gràcies, Sra. alcaldessa. Referent al nombre de gossos 
registrats al municipi, he comptat des del 2005, perquè és un any que poden ser que 
estiguin vius, tots aquests gossos, perquè no sempre que un gos es mora el donen de 
baixa, aleshores puc comptar els que s’han donat d’alta des del 2005, suposant que estan 
vius, que serien 1365 i 116 gossos potencialment perillosos. A part d’això, hi ha 94 gats i 
cap fura. El punt dos parla de quants procediments sancionadors s’han instruït. Li puc dir 
els procediments sancionadors, no he tingut temps de veure el motiu dels procediments, 
han sigut 16. No sé si tots són pel mateix motiu, no ho sabré fins demà, ho sento. Són 16, 
dels quals 6 han estat amb una sanció ja imposada i 4 estan incoats pendents d’imposar 
la sanció. El punt 3 parla d’orins i saber quines mesures es prenen. D’aquí 15 dies em vaig 
comprometre a entregar un avantprojecte de la nova ordenança, tal com havíem quedat, 
a petició de TxA. El mes passat, vostès van presentar un tema que el Sr. Fragoso, mesos 
abans, ja l’havia dit. Sembla que en qüestió d’animals van una mica atabalats, perquè les 
dades no ens coincideixen. En 15 dies tindrem això, que és per proposar, perquè a 
l’ordenança actual no parla de la ferum derivada. Hi ha multitud de productes, però a 
l’ordenança no posa què és el que hem de fer. A la propera, fem una sèrie de propostes, 
que serà en 15 dies, a final de mes, que és el compromís que espero complir. 

Sra. alcaldessa.-Sra. López.
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Sra. Susana López.- Em sembla a mi que el que no té les dades clares sobre el tema 
gossos és vostè, que ja és greu, que és el regidor competent. Els sis que ja tenen sanció 
és per tinença de gossos perillosos, perquè han passat pels decrets i ho hem vist tots en 
el Ple. Si ho hem vist nosaltres, ho ha vist vostè. La resta, és probable que sigui pel 
mateix, però no li podria dir, perquè no ha passat pel Ple. O sigui que qui no té les dades 
molt clares a nivell de gossos i ja, a dit que no ho sabia i és curiós que la resta de regidors 
que ho veiem en els decrets ho sabem, però bueno. I el meu company suposo que 
intervindrà, en la part que el fet que no hi hagi un reglament no vol dir que no es puguin 
fer accions com intensificació de neteja en segons quines zones on sabem que hi ha 
gossos que defequen o que depositen els seus orins, això no vol dir que no es puguin fer 
accions. Però com vostè volia fer la gràcia de que el PSC presenta coses o que està 
perduda amb el tema gossos, pues no ens ha donat una resposta suficientment 
treballada, però vaja, és el que passa quan volem posar la gràcia per damunt de la feina. 

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- De fet és el que ha dit la companya, la Susana. Interpreto que 
d’aquests 16 expedients sancionadors dels quals vostè ha parlat, si és que no em diu que 
vaig despistat, si creu que 16 no és lo que ha dit vostè m’ho diu, perquè abans no he 
entès amb què anàvem despistats, perquè no té res que veure el que va proposar, és que 
no vull despistar a tothom, precisament. El que va proposar el grup del PP de fer un 
correcan o un parc al Cros nosaltres també ho vam suggerir, em sembla molt bé que es 
faci, punto. Per això també hem votat avui a favor del seu finançament. Per tant, això no 
és el que preguntem. El que hem preguntat són dues coses. Vostè, per les dades que em 
dona, em dona a mi la impressió, no sé si és així, que les sancions, de les quals, com ha 
dit la Susana López, la companya de grup, són sancions que ja les hem vistes en el decret 
successivament, i són relatives a gossos potencialment perillosos. Cosa que no té res que 
veure amb sancions o no, que no diem que s’hagi de sancionar més o s’hagi de sancionar 
menys, només volem saber si el govern té dades de sancionaments o d’instruir 
sancionaments pel fet de que hi hagi tenidors d’animals que no compleixin amb 
l'obligació cívica, que sí que compleixen la majoria de tenidors d’animals de gossos, que 
és la de recollir les seves defecacions, i perdonin l’expressió, però és que és així. I 
nosaltres volíem saber si vostès, amb aquest tema, tenen alguna dada. Em dona la 
impressió, que per les dades que em dona, no tenen aquesta dada. Segona, el tema dels 
orins. Bé, el tema dels orins es va parlar, com ha dit molt bé, i si no recordo malament va 
ser el grup de TxA que va proposar alguna modificació i segurament la vam aprovar tots, 
no ho recordo, de que es posés al reglament. Nosaltres estem a favor d’això i ja vam 
estar-ho en el seu moment, per tant, tampoc no hi ha aquí una qüestió de paternitats, 
aquí. Aleshores, vostè no em dona cap mesura que es faci sobre el tema dels orins. Jo, 
observant pels carrers, veig que es fan tota una sèrie de neteges amb aigua, pensava que 
vostè em parlaria d’això, per dir-me que fan alguna cosa, potser és que ni ho sap, potser 
és que ho fan, però vostè no... Totes les jardineres del carrer gran es corrouen i moltes 
faroles, per aquesta qüestió. Aquest problema és un problema que té els tenidors 
d’animals, els que anem pels carrers i tots i el té l'Ajuntament perquè també costa uns 
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diners perquè hi ha mobiliari urbà que es deteriora. Ara, vostè no em sap dir que es faci 
res, vale, aquesta és la resposta. I aquí paz y después gloria.

Sra. alcaldessa.- Sra. Cervantes.

Sra. Montserrat Cervantes.- Gràcies, alcaldessa. Sí que té raó. Les zones que són 
susceptibles que hi hagi incívics que passegin amb les mascotes es netegen més sovint. 
De fet, 5 dies a la setmana com a mínim amb karcher si cal. I a les places, cada dia, com 
als patis de les escoles, també és neteja diària, abans que s’obrin les escoles. 

Sra. alcaldessa.- Sobre el tema de les sancions, jo entenc que aquí hi ha una 
problemàtica complicada, que és que una sanció només pot ser si hi ha un agent de la 
policia que està davant d’una persona que està fent que el seu gos, que no recullin la 
seva deposició. Però clar, això és difícil, perquè davant d’un policia aquesta persona 
segurament recollirà. Que l’ideal seria tenir altres sistemes? Jo desconec quins sistemes 
més hi ha, a part de conscienciar. Aquí també hi ha una feina que ha fet el consell 
d’infants precisament aquest any l’encàrrec és la sensibilització en temes de civisme, i en 
concret aquest, entre altres. Ens han ajudat a fer unes retolacions a les places, que les 
han fet els nens, amb la idea aquesta de fer conscienciació, i a més a més un enviament 
de tríptics, demanant a la ciutadania responsabilitat en aquest tema. No se m’acut cap 
altra manera, de veritat. Crec que és agafar l’infractor en el moment que no ho recull, i 
això és molt complicat. El tema dels orins, només per afegir, en la nova ordenança, això 
ho hem parlat molts cops, ja tenim previst que hi hagi aquesta obligació de tirar aigua 
sobre l’orí del gos. 

Sr. Josep Arenas.- Bé, d’acord, si no entrem en detalls, vostè i jo estem absolutament 
d’acord. És molt difícil anar darrere del que ho deixa allà, etc. Ara, si hi ha una ordenança 
que diu això, si la tenim, és per alguna cosa. Si hem d’assumir que som incapaços de 
portar-ho a la pràctica, ho assumim. Si som incapaços de consultar-ho amb altres 
municipis com ho fan, ho assumim, però partim d’una realitat, perquè és un tema que la 
gent lo que l’interessa són coses com aquestes, és anar pel carrer i no trobar-te 
contínuament amb aquestes situacions. Que la majoria, repeteixo, compleixen amb la 
seva obligació i tenen l’aplaudiment de tothom, i a vegades que comprenc que és feixuc 
fer-ho i ho fa, i per tant, quedi clar això. Ara, l’obligació de l’Ajuntament també és la de 
complir amb les seves obligacions, valgui la redundància. Per tant, aquí queda. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Matas.

Sra. Montserrat Matas.- A veure, és que abans comentava el regidor Arenas que 
passaria per alt tot el tema de que TxA ja havia fet mocions en aquesta línia. A nosaltres 
no ens agrada passar-ho per alt. Al febrer del 2020, TxA va presentar una moció en 
aquest sentit i no recordo el mes del 2021, vàrem preguntar al regidor per què no teníem 
més notícies sobre aquest tema, que aleshores en aquell moment ens va enviar un cartell 
divulgatiu, referent a la pedagogia de fer la recollida. Ara ens sorprèn que digui el consell 
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d'infància ha proposat això. No ens sembla que hagi de proposar-ho el consell d’infància, 
no perquè sigui el consell d’infància, sinó perquè és evident que el que cal és pedagogia i 
anar conscienciant al ciutadà que és una tasca que s’ha de fer, però és que això ja els 
vam demanar al febrer del 2020, fa més de 2 anys. Aleshores, estem molt contents que, 
com diu el regidor, en 15 dies surti això per modificar l’ordenança, però clar, anem molt 
tard i volíem deixar constància, perquè les feines s’han d’anar fent cada dia i no deixar 
anar posposant els temes. D’acord que és una problemàtica complicada, tot el que és 
referent a conscienciació ciutadana i espai públic és complicat, però bueno, s’ha d’anar 
seguint i s’ha d’estar al damunt.

Sra. alcaldessa.- Sr. Arenas.

Sr. Josep Arenas.- Només per puntualitzar que quan he dit que ho passem per alt no és 
perquè ho vulguem passar per alt, sinó per centrar el tema i no obrir tots els melons 
alhora.

5. Propostes urgents

No se’n formula cap

6. Precs i Preguntes

Sra. alcaldessa.- Sr. Calvo.

Sr. Bernat Calvo.- Moltes gràcies. Són dues preguntes que volem formular, bàsicament. 
Una és el projecte d’urbanització del carrer Àngel Guimerà. Volíem estar interessats en 
com estava la proposta, perquè sabem que estava dins del pla d’actuació municipal quart 
trimestre del 2022, crec que estava previst la seva execució. Volíem saber si això serà 
possible fer aquestes obres dins de termini. Ens consta que hi ha alguns veïns que s’han 
queixat de l’espai que hi ha entre l’asfaltat i llambordes, que rellisca. Hi ha gent també 
que està queixosa amb el tema del cablejat aeri i la forma que està distribuïda i creiem 
que és veritat que en certes zones del carrer la situació és una mica sorprenent. Volíem 
saber quin era l’estat d’execució o com està previst que s’executi aquest projecte. I la 
segona qüestió és que s’ha repartit pel poble aquests fulletons, de l'Ajuntament 
d'Argentona, que bàsicament diuen que del 20 de juny al 26 de setembre, els dilluns, 
envasos més orgànica, al centre urbà, Madà i el Cros. I volíem preguntar també per les 
Ginesteres, com estaria també la situació perquè aquest règim també pogués estar 
vigent al veïnat de les Ginesteres. Moltes gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sra. Cervantes.

Sra. Montserrat Cervantes.- Gràcies, alcaldessa. Tot i que és un tema d’obres, però 
donat que no està el regidor, el tema del carrer Àngel Guimerà, en som conscients, a 
més, és un carrer molt de pas per tothom que va al CAP, entenem que s’ha d’arreglar, 
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està previst pel 2023, no acabarà aquest any, va lligat a unes subvencions. Quant a 
l’orgànica, aprofito, està previst perquè així també va ser un acord que es va prendre aquí 
amb el regidor Fragoso i no sé qui més que ens ho va demanar.

Sra. alcaldessa.- PSC.

Sra. Montserrat Cervantes.- No ho recordo, que no se me enfade nadie. Recordo que 
ens ho havien demanat. En principi, s’ha tirat endavant i els tempos seran a l’octubre, que 
tindran un dia més. No ha pogut ser per ara l’estiu.

Sr. Bernat Calvo.- Estava pendent d’una modificació del contracte? No s’ha pogut fer la 
modificació abans o com ha anat, això?

Sra. Montserrat Cervantes.- Pràcticament acabem de començar el contracte i havia de 
córrer.

Sra. alcaldessa.- Sra. López.

Sra. Susana López.- Per si no s’ha sentit abans al micro, el partit que va acordar amb el 
govern que es posaria un dia més de recollida d’envasos a les urbanitzacions, no només a 
les Ginesteres, va ser el PSC. Que quedi clar. Jo volia fer dues preguntes. La primera, 
córrer per les xarxes que el dia 25 s’obre la piscina. Volia saber si és veritat i en quines 
condicions l’obrim. Quins horaris, si tindrà servei de bar o no, etc. Això per una banda. I 
per una altra banda, fa crec que dos Plens, vam presentar una interpel·lació preguntant 
com estava tot el tema de Can Raïmí i Can Cabot i recordo que en aquell moment el 
regidor es va comprometre amb els veïns de presentar un calendari. Volíem saber si ja 
s’ha presentat als veïns i si és així, si ens el podien fer arribar a nosaltres. Perquè recordo 
que van dir que al gener ja estaria tot en marxa i segurament ja es podrien donar 
llicències i voldria saber si això continua, això que es va dir al Ple a mi em sobtava, 
perquè era molt ràpid, tant de bo fos així, si continua en peu i si s’ha passat aquest 
calendari als veïns, si ens ho podeu fer arribar, suposo que tots els grups de l’oposició el 
voldrien, aquest calendari. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Perejoan, per la primera pregunta.

Sr. Joaquim Perejoan.- Gràcies, Sra. alcaldessa. De fet, a l’últim Ple es va parlar del tema 
de la piscina i els horaris i només recordar que és cert que el 25 s’obre amb horari de 10 
a 20h, com sempre. Preguntava els serveis.

Sra. Susana López.- I qui portarà la piscina? S'ha fet una encomana? Administrativament 
com s’ha lligat? Perdoneu que m’ho he deixat. 

Sr. Joaquim Perejoan.- S’ha fet una encomana amb la companyia.
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Sra. alcaldessa.- No, s’està preparant, però encara no s’ha fet.

Sr. Joaquim Perejoan.- S’està preparant una encomana perquè estigui vigent abans 
d’obrir.

Sra. Susana López.- I si no està vigent?

Sra. alcaldessa.- Estem treballant perquè ho estigui. Hi ha el tema del bar, també?

Sr. Joaquim Perejoan.- Si, el bar també s’està treballant perquè es pugui obrir en 
condicions a partir del dia 25.

Sra. alcaldessa.- Sr. Puig, per la segona pregunta.

Sr. Àngel Puig.- La setmana del 27 d’aquest mes tenim la tercera reunió amb les juntes 
de compensació i cooperació a la vegada, perquè com vaig dir a un altre Ple, les juntes de 
compensació són les que s’han d’eliminar, són les juntes de cooperació les que ja han de 
començar a funcionar. El calendari és repetir el que ja en el seu moment vaig dir. Aquest 
any és el termini per acabar l’actualització del projecte d’urbanització de Can Raïmí i Can 
Cabot. Estem treballant, que encara no s’ha adjudicat externament el que és la 
reparcel·lació de Can Cabot, projecte imprescindible per tancar la urbanització. I aquesta 
setmana, dijous, tenim una altra trobada a Can Raïmí, amb l’associació de veïns, per unes 
actuacions específiques que hi ha que ens han demanat poder-les realitzar amb certa 
brevetat, que poden ser fins i tot urgents. A la reunió que tenim el 27 establirem les 
següents trobades que anirem fent per actualitzar tots els processos documentals que 
s’estan treballant. 

Sra. alcaldessa.- Sra. López. 

Sra. Susana López.- Disculpi, però jo en tota la seva intervenció no he sentit cap data. Un 
calendari té una data, bueno, sí, la de la reunió del dia 27.

Sr. Àngel Puig.- He dit aquest any s’acaben els projectes d’urbanització. 

Sra. Susana López.- Llavors al gener, ja s’ha acabat el problema?

Sr. Àngel Puig.- És quan s’ha d’adjudicar l’execució. No s’acaba el problema, hi ha els 
projectes.

Sra. Susana López.- I una vegada s’adjudica, ja es poden donar llicències?

Sr. Àngel Puig.- No, és que clar, un cop s’adjudiquen les obres, es donen llicències d’obra 
privada.
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Sra. Susana López.- En el moment que s’adjudica?

Sr. Àngel Puig.- Sí

Sra. Susana López.- Estem segurs d’això?

Sr. Àngel Puig.- Sí, perquè ho hem parlat a nivell polític, que això és possible poder-ho 
realitzar, donar llicències d’obra a partir de que hagin estat aprovats els projectes 
d’urbanització. 

Sra. Susana López.- Vale, vale, tant de bo sigui així, jo me n’alegraria molt per tota la gent 
de Can Raïmí i Can Cabot.

Sr. Àngel Puig.- Independentment de tots els projectes de plaques fotovoltaiques, que 
estem tramitant perquè es puguin donar.

Sra. Susana López.- Jo és que tenia entès que no era així, que s’havia de fer un 
percentatge de l’obra abans de poder donar llicències, però si vostès han trobat la 
fórmula, me n’alegro molt, la veritat, i tant de bo sigui així. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila. 

Sra. Montserrat Capdevila.- Una de les preguntes era sobre l’encomana de la piscina, 
que ja s’ha contestat. L’únic que sí una mica deixar palès que a 12 dies de l’obertura i que 
cada any anem igual, que l’encomana no està feta amb temps, això ens ho hauríem de 
mirar, perquè tenim tot un any i no és el primer que ens passa. Portem d’una rista d’anys 
que ens passa el mateix. I també ens agradaria veure una mica amb temps l’encomana, 
no quan ja està oberta i el mateix dia s’està firmant aquesta encomana. Bueno, això ho 
deixo aquí dit. Una de les altres preguntes que tinc, vaig entrar fins i tot una instància 
després del Ple passat demanant l’organigrama municipal de l’Ajuntament i no se m’ha 
facilitat i era saber el perquè. Ho vaig demanar aquí, vaig fer la instància, no se m’ha 
donat, només perquè ho tingueu en compte.

Sra. alcaldessa.- Nosaltres teníem el que hi havia, que és el que hi ha publicat, que 
l’organigrama, a menys que m’equivoqui, no s’aprova, es confecciona. Tenim el que és 
vigent, però s’està treballant sobre aquest organigrama. Vaig demanar a recursos 
humans i ells estan fent la feina de tot això plasmar-ho i és el que suposo que no han 
tingut temps de fer, però ja els recordarem que esteu esperant aquesta resposta.

Sra. Montserrat Capdevila.- Sí, perquè el que estava aprovat jo crec que tots el sabem, 
però hi ha hagut moltes modificacions, sabem que a serveis territorials també hi ha 
canvis i ens agradaria saber no només amb qui hem de parlar, cada vegada que tinguem 
algun dubte, sinó també saber com està organitzat, tot i que l’organització és de vostès. 
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Sra. alcaldessa.- Ho reclamaré.

Sra. Montserrat Capdevila.- I l’altra cosa era felicitar sobretot als veïns dels veïnats, que 
després de molt insistir, juntament amb l'Ajuntament, hem aconseguit que hi hagi horaris 
nous d’autobusos i que s’han publicitat a la xarxa i agrairíem que s’anés publicitant 
perquè la gent sàpigues que hi ha noves dotacions d’horaris per fer ús, tant als veïnats, 
que suposo que ara la regidora ens ho explicarà, però sobretot als veïns, que han sigut 
molt insistents perquè des de feia dos anys hi havia una mancança en aquest servei que 
calia resoldre.

Sra. alcaldessa.- Sra. Cervantes.

Sra. Montserrat Cervantes.- Tot i que feia dies que ho teníem lligat, que de fet ho havia 
parlat amb una de les vostres regidores, perquè m’ho pregunta sovint, que ningú s’ho 
prengui malament, estem contents, ens ha costat molt i fins que no ho hem tingut, 
pràcticament ho ha anunciat abans Sagalés que nosaltres, ningú ens ha comunicat que 
ens donaven la conformitat. Jo penso que hem aconseguit millorar la qualitat dels veïns. 
Ens hem quedat curts, ja us ho dic, m’hagués agradat que fos encara més seguit, no 
només que fos en hores punta. I lo que sí que és una millora molt important és el servei a 
demanda, que ha passat de 24h a 4h, primer, i ara de 4h a 20 min, que això penso que és 
un fet important. Igualment, no estem conformes, seguirem treballant per millorar, 
perquè entenem que el transport públic és un dret que tenim tots i entre tots i tots 
aconseguirem mica en mica una mica.

Sra. alcaldessa.- Sra. Capdevila.

Sra. Montserrat Capdevila.- Només recordar que perquè un servei funcioni, sobretot de 
transport públic, hem de fer molta publicitat, molta pedagogia i sobretot amb els temps 
que vénen, que demanem un canvi en la mobilitat de la gent. Per tant, demanem que no 
només es quedi aquí, això és el primer pas i ens queden molts a fer perquè la gent vegi 
útils les connexions que hi ha des dels veïnats o des del nucli. Gràcies. 

Sra. Montserrat Cervantes.- Lo que deia, no sé si no ho he acabat de dir, no ho hem 
publicitat més fins que no ho hem tingut al sac i ben lligat. De fet, s’ha començat a canviar 
els cartells de les parades avui mateix i aquesta setmana anirem donant veus i si s’ha de 
fer alguna cosa més, com els WhatsApp dels veïnats, farem el que calgui, perquè és 
important.

Sra. Montserrat Capdevila.- O tríptics a les bústies que en tenen.

Sra. alcaldessa.- Sr. Collet.

Sr. Xavier Collet.- Gràcies. Volia fer la intervenció sobre un tema, però ha sortit un altre 
tema important i que crec que és necessari aclarir. És sobre el tema de les urbanitzacions 
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i la seva resolució. Nosaltres hem insistit sempre en això i és que cal parlar amb molt de 
respecte pels veïns, que fa molts anys que ho pateixen i no es poden fer promeses sense 
tenir-les molt clares que es podran complir, i aquí se n’han fet que no les podrà complir. 
Però clar, ara abans s’ha dit, falta poc per acabar el mandat, falta menys d’un any i és el 
moment de fer promeses. I el que no s’ha fet durant tres anys, ara prometrem que ho 
farem en pocs mesos. I això no és acceptable. I això els veïns no s’ho mereixen, perquè ja 
fa molts anys que va així. I això no passa ara que falta menys d’un any per les eleccions, 
és que fa quatre anys també va passar quan faltava menys d’un any per les eleccions. 
Llavors arriba el moment de fer promeses. I els veïns estan com estan des de fa molt de 
temps. Miri, Sr. Puig, vostè no pot dir que quan s’aprovin els projectes podran donar 
llicències, perquè això la llei no ho permet. La llei el que permet és donar llicències 
simultàniament amb les obres. No quan s’aproven els projectes. I això hauria de saber-
ho, perquè fa molts anys que vostè o els seus teòricament es dediquen a resoldre els 
problemes de les urbanitzacions. I no es pot dir segons quines coses, perquè és el que 
dic, els veïns fa molts anys que ho pateixen, això. I han anat molt al darrere i han lluitat 
molt perquè es pogués solucionar. I ja és hora de dir als veïns el camí que s’ha de seguir 
per fer-lo, quin és molt clar, s’ha de ser molt clar i s’ha de ser molt clar amb el camí 
marcat i en complir les promeses, no les promeses que complirem d’aquí un temps, sinó 
les promeses que ja podem començar a complir ara. O que de fet ja haurien d’haver 
complert en el mandat, amb el temps de mandat que porten. I no s’hi val, ara, llençar la 
pilota cap endavant i fer veure que en pocs mesos faran el que no s’ha fet durant tants 
anys. Aquest era el primer tema, que com ha sortit, el volia aclarir. El segon tema, que era 
pel que havia demanat la paraula, és un altre també poc agradable per nosaltres. El mes 
de juliol de l’any passat, el 2021, vam presentar unes al·legacions per evitar l’enderroc de 
la fàbrica Velcro. Aquestes al·legacions, després d’11 mesos, encara no se’ns han 
contestat. Però no és que no se’ns hagin contestat perquè no s’hagi fet la feina, sinó que 
entenem que els tècnics sí han fet la feina, perquè va ser per sorpresa nostra que quan 
va sortir el Cap de Creus, deuria sortir al març o abril, ens vam assabentar que les 
al·legacions se’ns havien acceptat en part, sense haver estat notificats nosaltres, 
oficialment, legalment, sense que se’ns hagin contestat, ens assabentem per un mitjà de 
comunicació de l’Ajuntament que se’ns havien acceptat en part. Va ser e el Ple posterior a 
que sortís el Cap de Creus que vam reclamar a l'Ajuntament com és que havia passat 
això, enfadats, evidentment, perquè no són les maneres, se’ns va demanar disculpes, 
però estem en la mateixa situació. Estem al mes de juny i encara no se’ns ha notificat el 
perquè, ja podem suposar-ho, perquè les al·legacions no les vam fer sense coneixement, 
però ens agradaria que se’ns notifiqués oficialment i que poguéssim saber amb els 
termes que se’ns van acceptar les al·legacions. I això no és de rebut, això és un 
menyspreu que a nosaltres ens sap molt de greu i que critiquem i que no s’hi val donar 
més excuses. Fa 11 mesos que vam presentar les al·legacions, fa mesos que vostès saben 
que se’ns han hagut d’acceptar i encara no tenim notícia d’això. I això no està bé. Vostès 
tenen tota la informació, això és normal, perquè són govern, però no poden utilitzar 
aquesta informació en interès propi i ho estan fent, evidentment, perquè vostès en el 
Cap de Creus i en altres àmbits exposen la seva visió dels drets i nosaltres no podem fer-
ho amb coneixement de causa perquè no hem estat notificats. I tornem a reclamar una 
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altra vegada que se’ns faci i tornem a reclamar que no es jugui amb aquest joc de 
menyspreu cap als altres grups polítics. Gràcies. 

Sra. alcaldessa.- Jo, si em vol creure em creu i sinó, no, que sigui una qüestió de 
menyspreu, que no ho és. Sí que estic d’acord amb vostè que no està bé i que s’ha de 
rectificar. Jo vaig demanar que es responguessin les al·legacions. Entenc que hi ha molta 
càrrega de feina i tothom fa el que pot, però està claríssim que s’han de respondre i no 
està fet amb mala fe el fet de no respondre-li. El tema del Cap de Creus, sincerament, 
quan es va demanar fer aquest reportatge, jo no vaig caure en que sortiria una qüestió 
que vostès amb tota la raó es podien prendre malament. Però hi ha aquesta voluntat i 
aquesta ordre de fer aquesta resposta i simplement és una qüestió de cúmul de feina, no 
un altre tipus de qüestió.

Sr. Xavier Collet.- Jo entenc que si això va sortir al Cap de Creus al mes de març o abril 
és perquè l’informe estava fet o és que es va donar aquesta informació sense tenir 
l’informe?

Sra. alcaldessa.- Si l’informe estigués fet ja estaria notificat, perquè al final la resposta de 
l’al·legació és l’informe, jo em baso en l’informe. Sé que faltava acabar aquest informe, és 
el que jo sé. Hi havia un coneixement tècnic d’unes qüestions que vostès havien al·legat i 
que s’havien d’estimar, però no fins al punt, pel que jo sé, de tenir l’informe acabat. I si 
l’informe està acabat, no entén per què no està el decret a la taula. Això és el que vaig 
demanar que es tramités. 

Sr. Xavier Collet.- Si no està acabat, demanaríem que es fes amb celeritat o si no es pot 
fer amb celeritat, que ho podem entendre, si vostès tenen la informació aquesta dels 
motius, ens agradaria tenir-ho a nosaltres, també. Només cal que ens convoquin a una 
reunió amb el tècnic a que ens les expliqui i un cop explicades, ja ens arribarà la 
notificació. És el detall de comptar amb nosaltres o no. Gràcies.

Sra. alcaldessa.- Sr. Fragoso.

Sr. Francisco Fragoso. - Gracias, Sra. alcaldesa. Es una pregunta que hago año tras año. 
Ahora llega San Juan y un compromiso que cogimos para aprobar los presupuestos era la 
limpieza de unos torrentes que había en las Ginesteres, en Can Raïmí y otro en la zona 
del centro de Argentona. Era para ver como estaba. El sábado estuve en las Ginesteres y 
es verdad que están limpiando toda la zona que pertenece al Ayuntamiento y era para 
ver como estaban los otros. 

Sra. alcaldessa.- Sra. Cervantes.

Sra. Montserrat Cervantes.- Estan en marxa. Igual que s’ha requerit a tots els 
particulars la neteja dels solars i que es revisarà aquest dijous amb la tècnica, que anirem 
a fer la revisió, inclosos els torrents, que ens toca fer-ho a nosaltres. 
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Sra. alcaldessa.- Jo crec que per la part dels regidors ja hem acabat la part dels precs i 
preguntes i per tant, el Ple. 

I no havent-hi res més per tractar, d’ordre de la Presidència, s’aixeca la sessió quan són 
les 21:09 hores, en el lloc i data UT-SUPRA que com a secretària en certifico

Vist–i-plau
La secretària L’alcaldessa 
Míriam Tenas i Camps Georgina Sabadell Simó
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